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Šobrīd Lielvārdes 
pilsētas centrā rit 
pēdējie projekta 
“Lāčplēša lau-
kuma un skvēra 
labiekārtojuma 
pārbūves 1. kār-
ta” bruģēšanas 
un labiekārto-
šanas darbi. Šīs 
kārtas ietvaros ir 
izbūvēta saimnie-
ciskā kanalizācija, 
apvienotā lietus 
kanalizācija un 
drenāža, demontētas esošo 
sakaru gaisvadu līnijas, izbū-
vēta jauna sakaru kanalizācija, 
jauns elektrības pieslēgums ar 
lietotāja uzskaites sadali, kā arī 
jauns laukuma apgaismojums 
un bruģēts se gums. Kopējā 
bruģētā laukuma platība kopā 
ar gājēju ietvēm būs 2323 m2.

Darbus plānots pabeigt līdz 30. 
augustam. 

Renārs Trencis, 
Pašvaldības īpašumu  

apsaimniekošanas nodaļas 
vadītājas vietnieks

Saulaini pavadīti 
Lielvārdes novada svētki

Vitas Ozolas foto

Lielvārdes pamatskolā pabeigti bruģēšanas darbi projekta „Bruģē-
šanas darbi un žoga izbūve Lielvārdes pamatskolā” ietvaros. 

Lielvārdes 
pamatskolā pabeigti 
bruģēšanas darbi

Jaunie bruģētie celiņi gar skolas fasādi.       Beatas Kempeles foto

Pretī skolas fasādei izveidoti gaumīgi apstādījumi.

Izsludinātajā projekta darbu kon
kursā bija pieteikušies 7 preten
denti. Bruģēšanas darbi tika uzti
cēti SIA „Preiss būve”, bet žoga 
izbūve – SIA „Lagāts”. Šogad žogs 
tiks izbūvēts gar skolas ziemeļu 
pusi un fasādi, ierīkojot arī 3 lielos 
un 2 mazos vārtus. Plānotais žoga 
garums ir 182 metri.

Bruģēšanas darbi pie skolas 
ritējuši plānveidīgi un pārdomāti. 
Jau pagājušajā gadā tika nobru
ģēts stāvlaukums. Šogad nobruģē
ti celiņi gar skolas fasādi apmēram 
300 m2 platībā. Paralēli, saskaņā 
ar apzaļumošanas un labiekārtoša
nas plānojumu, notiek arī teritorijas 
apzaļumošana.

Skolas vadība ir apmierināta ar 
būvnieku veikto darbu kvalitāti un 

attieksmi – visi norādījumi tiku
ši ņemti vērā un ir izpildīti. Turklāt 
bruģēšana pabeigta pirms termiņa, 
jau 8. augustā plānotā 15. augus
ta vietā.  

Skolas vadība cer, ka tikpat veik
smīga būs arī sadarbība ar SIA 
„Lagāts”. Žoga uzstādīšana ir uzsākta, 
un tā jāpabeidz līdz augusta beigām.

Gan bruģēšanas, gan žoga uzstā
dīšanas darbiem ir 5 gadu garantija. 

Šī gada bruģēšanas darbu izmak
sas ir 12334 eiro, bet žoga uzstādī
šanas darbu līgumcena – 8972 eiro.

Pamatskolā augustā notiek arī 
pirmskolas un sākumskolas gaiteņu 
remonti, kā arī jumta remonts virs 
mūzikas kabineta. 

 Beata Kempele

Edgara Kauliņa Lielvārdes vidusskolā plkst. 9.00 Sporta centra hallē
Lielvārdes pamatskolā plkst. 9.00
Jumpravas vidusskolā plkst. 9.00

Jumpravas internātskolā plkst. 9.00
Lēdmanes pamatskolā plkst. 9.00

Lielvārdes Mūzikas un mākslas skolā plkst. 18.00
VPII “Pūt vējiņi” plkst. 10.00

VPII “Zvaniņš” 4. septembrī plkst. 9.00

1. septembris 
Lielvārdes novada skolās

Rit pēdējie projekta “Lāčplēša laukuma un 
skvēra labiekārtojuma pārbūves 1. kārta” 
celiņu izbūves un labiekārtošanas darbi

Beatas Kempeles foto
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Tā domā novadnieki

Kā gatavojaties 
jaunajam mācību 
gadam?

Inese,
skolotāja

Pati esmu 
Lielvārdes pamat
skolas skolotāja, tādēļ varu droši 
teikt, ka mācību gadam esmu gata
va. Arī mans bērns mācās mūsu 
skolā, tāpēc varu novērtēt skolu 
gan kā pedagogs, gan vecāks. Katrā 
ziņā mani ļoti apmierina izglītības 
kvalitāte novada skolās, šajā jomā 
viss noteikti ir labi. Ja tā parēķina, 
tad bērna sagatavošana kārtējam 
mācību gadam varētu izmaksāt ap 
200 eiro.

Kristīne,
Lielvārdes 
vidusskolas 
sociālais 
darbinieks

Labi, ka šobrīd lielāko mācību 
materiālu daļu, piemēram, grāma
tas, nodrošina skola, līdz ar to uz 
vecāku pleciem vairs nav tik liela 
finansiālā slodze. Tāpēc šogad sko
lai esmu paredzējusi, ja tā var teikt, 
minimālus izdevumus. Protams, 
kopā ar bērnu gatavojamies mācību 
gadam, visu vēl neesam sapirkuši, 
vēl palikuši dažādi sīkumi – jāiegā
dājas klades, rakstāmlietas. Mans 
bērns mācās astotajā klasē.

Ilona,
māmiņa 

Viss galve
nais skolai ir 
sagatavots, tāpēc 
var teikt, ka skolai esam gatavi. 
Mani bērni gan jau lieli – beidza
mās klases, tostarp – arī divpads
mitā. Un tagad, vidusskolas vecu
mā, jau arī tie izdevumi vairs nav 
tik lieli – kādi 3040 eiro, nav vairs 
vajadzīgi dažādi sīkumi kā mazāka
jās klasēs. Es domāju, ka kopumā 
mūsu novadā izglītība ir normālā 
līmenī, protams, vienmēr jau var 
būt labāk, taču teikt, ka mums būtu 
slikti – nevar. 

Viāra,
Lielvārdes 
grāmatnīcas 
pārdevēja

Lai arī šobrīd man pašai nav bērnu, 
kas ietu skolā (bērni jau pieaugu
ši, bet mazbērniem vēl līdz skolai 
jāpaaugas), kā pārdevēja grāmat
nīcā redzu, kā skolai gatavojas citi. 
Šobrīd tā skolas lietu pirkšana grā
matnīcā notiek pamazām, bet gal
venokārt jau visi pērk skolai nepie
ciešamo augusta beigās, citi pat 
septembra sākumā. Parasti iepēr
kas par kādiem 40 eiro, tie, kas var 
atļauties, iztērē arī 100. Cits pērk 
pa drusciņai, bet vairākums sakrāj 
visu lielo summu un nopērk visu 
vajadzīgo vienā piegājienā. Man, 
protams, grūti spriest par izglītības 
kvalitāti novadā, taču esmu ievē
rojusi, ka bērniem ir problēma ar 
rakstīšanu. Piemēram, ja bērni nāk 
ar sagatavotām iepirkumu lapiņām, 
tad bieži vien gadās, ka viņi paši 
vairs nespēj izlasīt, kas tur rakstīts – 
rokraksti ir ļoti neglīti.
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Pagājušajā gadā Publisko 
un privāto partnerattiecību 
biedrība “Zied zeme” un Lauku 
atbalsta dienests apstiprināja 
pašvaldības administrācijas sa-
gatavoto un iesniegto projekta 
pieteikumu un piešķīra publisko 
finansējumu ilgus gadus lolotai 
iecerei – labiekārtošanas darbu 
veikšanai aizsargājamā dendro-
loģiskā stādījuma – Rembates 
parka – teritorijā.

Atbilstoši projektētāja Raivja 
Jēkabsona izstrādātajam labiekār
tošanas projektam, SIA „MI2” būv
nieki būvuzrauga Andra Zilauca 
uzraudzībā izbūvējuši bruģakmens 
pastaigu celiņus (betona bruģ
akmens un kaltā granīta bruģak
mens) un Versaļas segumu (blie
tēta dolomīta atsijas slāņa maisī
jums) ar kopējo platību 1056 m2, 
uzstādījuši trīs divpusējos un sešus 
vienpusējos tropu koka parka solus, 
kā arī astoņas tērauda atkritumu 
urnas, atjaunojuši betona kāpnītes 
un margas, izbūvējuši platformas 
vides dizaina objektiem – diviem 
Goda krēsliem mūsu ievērojamiem 
novadniekiem: viens – diriģen
tam Paulam Kveldem, otrs – daiļ
amata meistariem un Lielvārdes 
jostu audējiem Arvedam un Verai 
Paeglēm.

Pabeigti Rembates parka labiekārtošanas pirmās 
kārtas būvdarbi, notiek gatavošanās otrajai kārtai 

• Lielvārdes novada vadība 
(domes priekšsēdētāja, priekšsē
dētāja vietniece un izpilddirektore) 
tiksies ar Lēdmanes un Jumpravas 
pagastu pārvalžu, iestāžu vadītā
jiem un iedzīvotājiem katra mēne
ša otrās nedēļas pirmdienā no 
plkst. 14.00:

• Jumpravas pagastā – 10. jūli-
jā, 11. septembrī, 13. novembrī,

• Lēdmanes pagastā – 
7. augustā, 9. oktobrī, 11. 
decembrī.

• Domes komiteju sēdēs jūlijā 
ir izvērtēta pašvaldības 27 projek
tu virzība (tai skaitā: 4 – izglītības 
jomā, 2 – sociālā un veselības vei
cināšanas jomā, 15 – infrastruktū
ras atjaunošanas jomā, 1 – kultūras 
jomā, 2 – informācijas tehnoloģiju 
jomā, 2 – starptautiskās sadarbī
bas jomā) un 1 – SIA “Lielvārdes 
Remte” projekts. Tika apzināti 
atsevišķu projektu īstenošanas riski 
un sastādīts rīcības plāns projektu 

Lielvārdes novada pašvaldība informē: 

Parkā izbūvēti vairāku veidu celiņu segumi.         Beatas Kempeles foto

Rembates parkā apmeklētāju ērtībai ierīkoti soliņi un atkritumu urnas.
Airitas Brenčas foto

Kopējā faktisko izmaksu summa 
projekta īstenošanai bijusi 53 802,52 
EUR, no kurām 33   812,44   EUR 
ir Eiropas Lauksaimniecības fonda 
lauku attīstībai finansējums un 19 
990,08 EUR Lielvārdes novada paš
valdības finansējums.

Šī gada jūlijā esam saņēmu
ši Lauku atbalsta dienesta lēmu
mu par pašvaldības iesniegtā projek
ta “Rembates parka labiekārtošana 
Lielvārdē, 2. kārta” apstiprināšanu. 
Pēc nepieciešamās dokumentācijas 
sagatavošanas un atļauju saņemša
nas uzsāksim nākamos labiekārtoša
nas darbus un plānojam tos pabeigt 
līdz nākamā gada vasarai..  

Informāciju sagatavoja 
Lielvārdes novada pašvaldības 

Attīstības plānošanas un projektu 
vadīšanas nodaļas vadītāja 

Airita Brenča

Projektu „Rembates parka labiekārtošana Lielvārdē” Nr. 
1604AL02A019.2201000006 līdzfinansē Eiropas Lauksaimniecības 
fonds lauku attīstībai, atbalsta Zemkopības ministrija, Lauku atbalsta die
nests un Publisko un privāto partnerattiecību biedrība „Zied zeme”. 

Prasības:
• Profesionālais maģistra grāds psi
holoģijā, vēlama klīniskā psiholo
ga kvalifikācija.
• Vēlama profesionālā darba piere
dze vismaz 2 gadi.
• Zināšanas un prasmes izmantot 
un pielietot dažāda veida psiho
loģiskās izpētes un konsultēšanas 
metodes.
• Teicamas organizatoriskās, komu
nikācijas un sadarbības prasmes, 
strādājot individuāli un komandā.
• Labas datorprasmes.
• Latviešu un krievu valodas 
zināšanas.

Lielvārdes novada sociālais dienests aicina darbā uz nenoteiktu laiku psihologu
• Atbildības sajūta, patstāvība un 
ātra reakcija krīzes situācijās.

Galvenie amata pienākumi:
• Sniegt klientiem psiholoģisku palī
dzību krīzes situācijā.
• Veikt individuālas psihologa 
konsultācijas.
• Veikt psiholoģisko izpēti un 
izvērtēšanu.
• Izstrādāt psihologa atzinumus 
atbilstoši normatīvo aktu prasībām.
• Vadīt grupas  atbalsta, izglītojošas, 
motivējošas u.c.
• Darbs starpprofesionāļu komandā 
psihosociālā atbalsta sniegšanai.

sekmīgai realizācijai.

• 26. jūlijā pašvaldības vadība 
un Attīstības un Tautsaimniecības 
komiteju priekšsēdētāji tikās ar 
Latvijas vadošajiem būvniecības 
un projektēšanas nozares spe
ciālistiem par aktuāliem jautāju
miem un iespējām tuvākajā nākot
nē būvniecības projektu īsteno
šanā, izmantojot dažādu Eiropas 
Savienības fondu un valsts prog
rammu finansējumu.

• Jūlija vidū ir atkārtoti veikta 
visu pašvaldības bērnu rotaļu lau
kumu apsekošana un uzsākts darbs 
pie konstatēto bojājumu un nepil
nību novēršanas.

• 10. jūlijā domes priekšsēdē
tāja, vietniece un izpilddirekto
re Jumpravas pagasta pārvaldē 
tikās ar iestāžu vadītājiem, atkār
toti apskatīja Jumpravas estrādi,  
Jumpravas kultūras nama neizbū

vēto daļu un Jumpravas kapsētu. 
Tika pārrunātas aktuālās problē
mas un to risinājumi, kā arī novada 
svētku sagatavošanas darbi. 

• Uzsākts darbs pie Lielvārdes 
novada Attīstības programmas 
2018.2024. gadam izstrādes. 

• Pēc saņemtās informācijas, 
ka valsts autoceļa A6 Lielvārdes 
posms ir izņemts no projektēšanas 
programmas 2017.2018.gadam, 
tiek plānota tikšanās ar Satiksmes 
ministrijas pārstāvjiem, lai pārru
nātu radušos situāciju, rastu pēc 
iespējas ātrāku risinājumu un 
panāktu minētā ceļa posma iekļau
šanu projektēšanas programmā 
2017.2018.gadam.

• 7. augustā domes priekšsēdē
tāja un vietniece Lēdmanes pagas
ta pārvaldē tikās ar pārvaldes un 
struktūrvienību vadītājiem, iedzī
votājiem. Apskatīja ģimenes un 

izglītības centrā “Aivas” paveik
tos darbus, veicamo remontdar
bu apjomu Lēdmanes pamatsko
las ēdnīcā, apsaimniekošanas 
darbu kvalitāti pašvaldības ceļu un 
Lēdmanes kapsētas uzturēšanā.

• 9. augustā domes priekšsēdē
tāja un vietniece tikās ar Latvijas 
Pašvaldību savienības priekšsēdē
tāju Andri Jaunsleini un padomnie
cēm Olgu Kokāni un Janu Bunkus. 
Tikšanās laikā tika pārrunāti paš
valdībai aktuāli jautājumi: izglītī
bas reforma, ceļu jautājums, nova
du teritoriju tālāka attīstība.

• Augustā ir uzsākts darbs pie 
Lielvārdes novada pašvaldības 
administrācijas darba izvērtēša
nas ar mērķi uzlabot darba kva
litāti.  

Vita Volonte,
Lielvārdes novada domes  
priekšsēdētājas vietniece

Iesniedzamie dokumenti:
• motivēta pieteikuma vēstule;
• izglītību un kvalifikāciju apliecinošo 
dokumentu kopijas;
• dzīvesgājuma apraksts (CV).

Piedāvājam:
• stabilu atalgojumu 720,00 euro 
apmērā (pirms nodokļu nomaksas);
• iespēju pilnveidot savas zināšanas 
un praktisko pieredzi;
• pilnas slodzes darbu un darbvietu 
Lielvārdē;
• apmaksātas supervīzijas.
Pieteikšanās termiņš: līdz 2017. gada 
15. septembrim. Dokumentus lūdzam 

iesniegt personīgi Lielvārdes nova
da sociālajā dienestā 1.stāvā, Raiņa 
ielā 11A, Lielvārdē, vai nosūtīt elek
troniski inese.gelte@lielvarde.lv, vai 
pa pastu, adresējot Lielvārdes nova
da sociālajam dienestam, Raiņa ielā 
11A, Lielvārdē, Lielvārdes novadā, 
LV5070.
Detalizētāku informāciju var 
saņemt pa tālruni: 65053558.
Lūdzam ņemt vērā, ka sazināsi
mies tikai ar nākamajā kārtā izvir
zītajiem pretendentiem. Ja preten
dents nesaņem atbildi līdz 2017. 
gada 22. septembrim, tas nozīmē, 
ka atlases 1. kārta nav izturēta.
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Šobrīd ir apturēta E. Kauliņa vidusskolas stadiona rekonstrukcijas 
virzība. Lai vēlreiz izvērtētu stadiona rekonstrukcijas projektu un 
lemtu par šī projekta korekciju, pārstrādi un vadītu visu tālāko 
būvniecības procedūru, ar domes priekšsēdētājas rīkojumu ir izvei-
dota projekta vadības grupa, kurā piedalās izglītības, sporta un citi 
pašvaldības speciālisti.

Pateicamies visiem, kuri apmeklēja Lielvārdes novada svēt-
kus 2017 “Zīmju ceļš Laimas zīmē”! Lai arī nākamgad būtu 
iespējams noorganizēt krāšņus, notikumiem bagātus svētkus, 
vēlamies uzzināt jūsu – svētku apmeklētāju – viedokli. 

Vēl trīs svētdienas Andreja Pumpura Lielvārdes muzejā bērniem, jauniešiem un ģimenēm ir iespēja 
radīt mākslas darbus auduma apdrukas tehnikā un iepazīt Lielvārdes arhitektūras vēsturi.

Lielvārdes novada iedzīvotāji ir pelnījuši 
kvalitatīvi izstrādātus un realizētus būvprojektus

Kādēļ radusies šāda 
nepieciešamība?

2017. gada 25. aprīlī Lielvārdes 
novada pašvaldības Būvvalde pro
jektu “E. Kauliņa Lielvārdes vidus
skolas sporta laukuma pārbūve” 
saskaņoja minimālā sastāvā un 
izsniedza būvatļauju, bet 24. maijā 
izdarīja atzīmi par projektēšanas 
noteikumu izpildi. Tas nozīmēja, 
ka var uzsākt būvniecības procesu 
– iepirkuma procedūru būvniecības 
darbiem, noslēgt līgumu un veikt 

būvdarbus. Projekta pasūtītājs – E. 
Kauliņa Lielvārdes vidusskola.

Pēc projekta dokumentācijas 
saņemšanas ar Lielvārdes nova
da domes priekšsēdētāja rīkojumu 
tika izveidota iepirkumu komisija, 
kuru vadīja E. Kauliņa Lielvārdes 
vidusskolas direktors un kura 2017. 
gada 7. jūnijā izsludināja iepirkumu 
par būvdarbu izpildi. Paredzamais 
rekonstrukcijas darbu pabeigšanas 
termiņš tika noteikts 2018. gada 
1. jūnijs.

Iepirkumu procedūras laikā no 
vairākiem pretendentiem tika 
saņemti jautājumi saistībā ar būtis
kām neprecizitātēm (kļūdām, 
paviršībām) projektā – rasējumos 
un darbu apjomos. Tā kā bija jāveic 
nozīmīgas izmaiņas iepirkuma 
Nolikumā – projektētāja sagatavo
tajos darbu apjomos un projekta 
rasējumos, kuri ir Nolikuma sastāv
daļa, – iepirkumu komisija pieņē
ma lēmumu pārtraukt šo iepirkuma 
procedūru.

Uz laiku apturot E. Kauliņa vidus
skolas stadiona rekonstrukcijas vir
zību, mēs:

• izvairīsimies no būtiska objek
ta sadārdzinājuma būvniecības pro

cesā nekvalitatīvas projekta doku
mentācijas dēļ;

• izveidosim funkcionālu stadio
nu Lielvārdes vidusskolas skolē
niem un pilsētas iedzīvotājiem.

Mēs ticam, ka šādi tiks sasniegts 
maksimāli labākais rezultāts ar 
minimālām neparedzēto darbu 
izmaksām.

Turpmāk, lai izvairītos no nepa
matotiem un neparedzētiem izde
vumiem projekta īstenošanas 
gaitā, īpašu uzmanību pievērsīsim 
kvalitatīvai projektu sagatavoša
nai. 

Gunta Smalkā, 
Lielvārdes novada pašvaldības 

izpilddirektore

Nodarbības “Arhitektūras mantojums Lielvārdē” dalībnieki.
Airitas Brenčas foto

Aicinām apmeklēt pasākumu ciklu “Arhitektūras 
mantojums Lielvārdē”

Lielvārdes novada un pilsētas vēs
ture ir sena un daudzveidīga. Būtiska 
vēstures daļa un liecība ir arhitektū
ra. Lielvārdē arhitektūras pieminekļi, 
kas būtu saglabājušies līdz mūsdie
nām, ir ļoti maz, bet dažādos avotos 
ir atrodama informācija par vēstu
riski nozīmīgām būvēm Lielvārdes 
teritorijā dažādos gadsimtos, sākot 
ar pirmajām koka apmetnēm, vēlāk 
mūra celtnēm un pat grandiozām 
klasicisma stila muižām.

Pasākumu cikls “Arhitektūras 
mantojums Lielvārdē” sastāv no 
sešām nodarbībām. Nodarbību 
mērķis ir uzlabot iedzīvotāju zinā
šanas par sava novada arhitektū
ras vēsturi un veicināt iesaistīšanos 
kultūras mantojuma pētīšanā un 
popularizēšanā. Vienlaikus attīstot 
mākslinieciskās prasmes un apgūs

tot jaunas tehnikas. Projekta noslē
gumā visu dalībnieku radītie darbi 
piedalīsies izstādē. Pēc izstādes visi 
darbi paliks to autoru īpašumā.

Pasākumu cikla pirmās divas 
nodarbības veiksmīgi realizētas. 
Nodarbību laikā dalībnieki iepazi
nās ar Lielvārdes evaņģēliski lute
riskās baznīcas un Dievu kalna 
apmetnes vēsturi. Iedvesmojoties 
no senām fotogrāfijām, ilustrācijām 
un muzeja krājumā esošiem priekš
metiem, katrs dalībnieks radīja 
savu vīziju par arhitektūras objek
ta vizuālo tēlu. Šos zīmējumus, 
pielāgojot auduma apdrukas teh
nikas specifikai, izmantoja, lai radī
tu nelielus tekstila mākslas darbus.

Nodarbību laikā pasākuma dalīb
niekiem tiek piedāvāta iespēja 
apgleznot arī savus līdzi paņemtos 

Tkreklus, auduma somas, iepirku
ma maisiņus u.c.

Nodarbību grafiks un nodarbību 
gaitā apskatāmie objekti:

27. augusts, pulksten 11.00 – 
17.00, Lielvārdes muižas komplekss;

10. septembris, pulksten 11.00 – 
17.00, Rembates muižas komplekss;

24. septembris, pulksten 11.00 – 
17.00, Lielvārdes dzelzceļa stacija.

Dalība iepriekš jāpiesaka, rak
stot sandra.greivule@gmail.com 
vai zvanot 26845152.

Projekts “Pasākumu 
cikls “Arhitektūras manto
jums Lielvārdē”” Nr.LNP/12
10.3/17/1136G tiek īstenots ar 
Lielvārdes novada pašvaldības 
līdzfinansējumu, kas piešķirts paš
valdības 2017. gada kultūras pro
jektu konkursā. 

Kāds ir jūsu viedoklis 
par novada svētkiem?

Pulcēšanās svētku koncertam Rembates parkā.           Vitas Ozolas foto

Lūdzam jūs aizpildīt elektronisko anketu adresē: ej.uz/zimjucels2017
Tās aizpildīšana aizņems aptuveni 10 minūtes. Aptauja ir anonīma un 
atbildes tiks skatītas tikai apkopotā veidā. 
Jau iepriekš pateicamies! 

Lielvārdes novada domes sēdē Nr. 16
26.08.2017

• Lēdmanes pagasta pārvaldei 
atļauts iegādāties jaunu mikroau
tobusu pašvaldības funkciju nodro
šināšanai līdz 30000 eiro vērtībā.

• Biedrībai “Lielvārdes novada 
invalīdu biedrība” piešķirts finan
sējums līdz 400 eiro Vidzemes 
apgabala invalīdu sporta spēlēm.

• Basketbola laukuma atjauno
šanai Lāčplēša dzīvojamo māju 
masīvā piešķirts papildu finan
sējums 2500 eiro asfaltēša
nas darbiem, grozu konstrukci
ju nomaiņai un apkārtējās vides 
iekārtošanai.

Veikti grozījumi Lielvārdes 
novada domes 2017. gada 25. 
janvāra lēmumā Nr.62 “Par finan-
sējuma ielu un autoceļu atjauno-
šanai/remontam izlietojumu”.

Izvērtējot plānotos darbus un to 
veikšanu, ir lietderīgi:

1. Piešķirt papildus finansējumu 
Ceriņu ielai, Jumpravā. Sagatavotā 

kontroltāme būvdarbiem: 74 260.35 
EUR, kopējie plānotie izdevumi ir 99 
511 EUR, papildus nepieciešamai 
finansējums – 50 000 EUR. 

2. Neizbūvēt Ceriņu ielu 
Lielvārdē līdz Lielvārdes novada 
ielu ilgtermiņa atjaunošanas plāna 
izskatīšanai un apstiprināšanai;

3. Neizbūvēt Autoceļa Nr.11 
“Jaunfermas – Jaunpūces” posmu, 
jo tuvumā nav nevienas apdzīvotas 
vietas, nav ekonomiskā pamatoju
ma ceļa posma izbūvei.

4. Piešķirt papildus finansējumu 
11 500 EUR Līču ielai Lielvārdē, jo 
pēc izpētes darbiem konstatēts, 
ka nepieciešams izbūvēt visu Līču 
ielas atzaru (120 m). 

• Lielvārdes novada Kultūras cen
tram atļauts izmantot 7200 eiro 
Mežaparka estrādes skatītāju solu 
iegādei un 423,50 eiro transportē
šanas izdevumiem.

Apstiprināts projektu vērtēša-
nas komisijas lēmums par dzī-
vojamo māju publisko teritoriju 

labiekārtošanas projektu konkur-
sā izvērtēto projektu atbalstīšanu:

 1 274,32 EUR – dzīvokļu īpaš
nieku biedrībai “Ozols” (Lielvārde), 
projekta “Draugu taka” īstenošanai 
(piešķirti 98 punkti);

 2  555,31 EUR (dzīvokļu īpaš
nieku biedrībai “Raiņa nams 9A” 
(Lielvārde), projekta “Mūsu māja, 
mūsu lepnums” īstenošanai (98 
punkti);

 2 790,66 EUR – dzīvokļu īpaš
nieku biedrībai “Kauliņa nams 12” 
(Lielvārde), projekta “Par sakoptu 
un skaistāku vidi” īstenošanai (98 
punkti);

 2 660,47 EUR – dzīvokļu īpaš
nieku biedrībai “Mēness nams 13” 
(Lielvārde), projekta “Mūsu māja, 
sakārtota māja” īstenošanai (56 
punkti).

• Sandra Rība ievēlēta par 
Lielvārdes novada bāriņtiesas 
priekšsēdētājas vietnieci no 2017. 
gada 21. augusta uz pieciem 
gadiem.

Lai nodrošinātu atklātību un 
lēmumu pieņemšanas caur-
redzamību, no 2017. gada 
20. jūnija, jaunā sasaukuma 
deputātu darba sākuma, 
iedzīvotājiem Lielvārdes no-
vada pašvaldības mājaslapā 
ir iespēja iepazīties ne tikai 
ar pieņemtajiem domes sēžu 
lēmumiem, bet arī ar domes 
sēžu protokoliem. 

Būtiski, ka protokols dod 
iespēju iepazīties ar deputātu 
balsojumu – redzēt, kuri deputāti 
par konkrēto lēmumu ir balsojuši 
„par”, „pret” vai „atturas”, sekot 
deputātu diskusijām un izteikta
jiem priekšlikumiem, kurus ziņo
tāji lūguši ieprotokolēt. 

Pašvaldības mājaslapā 
var iepazīties 
ar domes sēžu 
protokoliem
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Tā kā jauniešu interese par darba 
iespējām vasaras brīvlaikā ir ļoti 
liela, esam gandarīti par Lielvārdes 
novada iestāžu vadītāju un mūsu 
novada uzņēmēju atsaucību, iesais
toties šajā pasākumā.

Periodā no 12. jūnija līdz 4. 
augustam 13 – 14 gadus veciem 
skolēniem tika nodrošinātas 82 dar
bavietas pašvaldības iestādēs.

Skolēni strādāja par labiekārto
šanas darbu strādniekiem un veica 
iestāžu teritoriju un telpu, sporta un 
rotaļu laukumu labiekārtošanu un 
sakopšanu. 

Apkopojot skolēnu anketas par 
darbu vasarā, redzams, ka, lai arī 
veicamie darbi nav jauniešu “sapņu 
darbi”, apmierinātība par iespē
ju iesaistīties šajā pasākumā un 
nopelnīt kabatas naudu, ir liela, un 
lielākā daļa skolēnu ir apņēmušies 
strādāt arī nākamajā vasarā. 

53 novada jaunieši 15 – 18 gadu 
vecumā izmantoja iespēju pieteik
ties darbam vasarā pie Lielvārdes 
novada uzņēmējiem, kas sadarbī
bā ar Nodarbinātības valsts aģentū
ru (NVA) piedalās skolēnu vasaras 
nodarbinātības pasākumā, līdzte
kus saņemot arī pašvaldības līdzfi
nansējuma atbalstu. Daudzi uzņē
mēji, kuri piedāvāja jauniešiem 
darbu vasarā, to dara jau atkār
toti, jo apzinās – tā ir iespēja ne 
vien iegūt motivētu darbinieku uz 
vasaras mēnešiem, bet, iespējams, 
arī atrast sev nākamos pastāvīgos 
darbiniekus. Šovasar jauniešiem 
vasaras darba iespējas piedāvāja 6 
uzņēmēji – z/s “Kumelītes” (3 jau
niešiem), SIA “Veina Plus” (14 jau
niešiem), Lienas Mucenieces saim
niecībā ”Puteņi” (2 jauniešiem), 
SIA “Māris &Co” (9 jauniešiem), 
SIA “Blueberry Land” (15 jaunie
šiem) un SIA “Latvian Amusement 
Agency” (10 jauniešiem).

Par paveikto darbu jaunieši saņē
ma atalgojumu, kas ir ne mazāks 
par valstī noteikto minimālo algu 
par pilnu nostrādātu darba laiku. 
NVA darba devējam nodrošina 
dotāciju skolēna mēneša darba 
algai 50% apmērā no valstī noteik
tās minimālās mēneša darba algas, 
savukārt otru algas pusi jaunietim 
maksā Lielvārdes novada pašvaldī
ba. Darba devējs jauniešiem nodro
šina arī nelaimes gadījumu apdro
šināšanu un apmaksātas obligātās 
veselības pārbaudes. Par nodarbi
nāto skolēnu uzņēmēji veic darba 
devēja un darba ņēmēja nodokļu 

Lielvārdes novada pašvaldības organizētos 
nodarbinātības pasākumus vasaras brīvlaikā gan jaunieši, 
gan uzņēmēji un iestāžu vadītāji vērtē ļoti pozitīvi

VPII “Pūt vējiņi” aicina darbā:
• pirmsskolas izglītības skolotāju;
• medicīnas māsu VPII “Pūt vējiņi” Kaibalas skolā, nepieciešamas 
  prasmes darbā ar datoru;
• pirmsskolas izglītības sporta skolotāju.
Sīkāka informācija pa tālr. 26108331, vadītāja Ilze Mazitāne,
vai tālr. 65054420, vadītājas vietniece izglītības jomā Sandra Sietiņa.

Jau ceturto gadu Lielvārdes 
novada pašvaldība organizē 
nodarbinātības pasākumus 
vasaras brīvlaikā 13–14 gadus 
veciem skolēniem un jaunie-
šiem vecumā no 15-18 gadiem 
sadarbībā ar Nodarbinātības 
valsts aģentūru (NVA).

Rolands par darbu z/s “Kumelītes” saņem ļoti labas atsauksmes.
Krūmmelleņu lauku ravēšana “Blueberry Land”.

Kafejnīcā „Panna” klientus veikli un profesionāli apkalpo Evija.

Arta veikala „Elvi” tirdzniecības zālē.               Ilze Skudras foto

nomaksu.
Lai uzzinātu, kā klājas jaunie

šiem izvēlētajās darbavietās un cik 
apmierināti ir viņu darba devēji, 
devāmies viņus apciemot. Dienā, 
kad ierodamies z/s “Kumelītes”, 
mūs laipni sagaida uzņēmuma 
īpašnieks Pēteris Vilcāns. Lai ievē
rotu visas higiēnas prasības, tie
kam ieģērbti speciālos tērpos un 
dodamies ieskatīties tobrīd vienīgā 
nodarbinātā skolēna Rolanda darba 
ikdienā. Rolands strādā gaļas pār
strādes cehā par palīgstrādnieku, 
un, kā atzīst kolēģi, ir pilnvērtīgs 
komandas loceklis. P. Vilcāns mums 
izstāsta, ka darbs nav viegls, tas 
prasa disciplīnu, atbildības sajūtu 
un arī fizisko sagatavotību. Rolands 
saņem ļoti labas atsauksmes par 
savu darbu un pārliecināmies, 
ka grūtais darbs viņu nemaz nav 
nobiedējis un, iespējams, radījis lie
lāku izpratni par naudas vērtību.

SIA “Blueberry Land” šogad 
NVA skolēnu vasaras nodarbinātī
bas pasākumā piedalās pirmo reizi 
un piedāvā jauniešiem vislielāko 
darbvietu skaitu 15. Šajā uzņē
mumā jaunieši ir nodarbināti par 
krūmu kultūru audzēšanas lauk
strādniekiem, galvenais pienākums 

ir plašo krūmmelleņu lauku ravē
šana. Kad uzņēmuma vadītājam 
Aleksejam Fomičovam   jautājam, 
vai nenožēlo, ka iesaistījās jauniešu 
vasaras nodarbinātības pasākumā, 
uzņēmējs atbildēt nesteidzās. A. 
Formičovs stāsta, ka darbs ir grūts, 
prasa no jauniešiem lielu fizisku 
izturību, bet, kas jāpadara, tas jāpa
dara, tāpēc labprātāk savā koman
dā redzētu sportiskus, fiziski saga
tavotus jauniešus. Šajā periodā tāds 
jaunietis saimniecībā tiešām strādā, 
un tas ir florbolists Didzis Nemme. 
Didzis lieliski izmanto savas sportis
ta prasmes būt organizētam, stra
tēģiski domājošam, noder arī lie
liskā fiziskā sagatavotība. Meitenes 
Liene un Elizabete nesūdzas par 
smago un vienmuļo darbu un stās
ta, ka katrā darbā ir arī savi plusi, 
piemēram, meitenes šajā lietainajā 
vasarā ir iemanījušās glīti nosauļo
ties. Iespēju nopelnīt kabatas naudu 
meitenes noteikti vēlas izmantot un 
apzinās, ka, veicot mazkvalificētu 
darbu, tas nevar būt viegli, turklāt 
tā esot lieliska motivācija domāt 
par studijām, lai nākotnē iegūtu sev 
tīkamu profesiju. Piemēram, Liene 
vēlas studēt Rīgas Stradiņa univer
sitātē, lai kļūtu par ārstu.

Jauns NVA skolēnu vasaras nodar
binātības pasākuma dalībnieks ir arī 
SIA „Latvian Amusement Agency”, 
kas plašākai auditorijai pazīstams 
ar nosaukumu – izklaides parks 
“Avārijas brigāde”. 

Jau pati darbvieta sola piedzīvoju
miem bagātu vasaru, tāpēc arī jau
niešu interese par darbu šajā uzņē
mumā ir īpaši liela. Jauniešus pie

ņēma darbā par bistro pakalpojumu 
darbiniekiem, par biļešu kontrolie
riem un par teritorijas dežurantiem. 
Tiekamies ar uzņēmuma valdes 
locekli Mārtiņu Brezaucki un perso
nāla daļas vadītāju Zani Salenieci. 
M. Brezauckis priecājas par iespē
ju caur NVA projektu iesaistīt jau
niešus darbam vasarā un, tā kā šī ir 
pati pirmā izklaides parka sezona, 
protams, ka viss nerit tik gludi. Šī 
vasara nelutina ideāliem laika ap  
stākļiem, kas būtu piemēroti izklai
dēm ārā, ir dienas, kad apmeklētā
ju ir visai maz, tāpēc visiem kopā 
nākas veikt arī labiekārtošanas dar
bus, kas ne vienmēr ir jauniešiem 
pa prātam.

Kafejnīcā „Panna” tiekamies ar 
SIA “Māris & Co” valdes priekšsē
dētāju Māri Mālmeisteru un, tā kā 
kafejnīcā esam pusdienlaikā, vēro
jam, kā klientus veikli un profesio
nāli apkalpo Evija. M. Mālmeisters 
jau vairākus gadus piedalās NVA 
pasākumā un atzīst, ka viens no 
viņa mērķiem ir dot savu artavu 
jauniešu karjeras izglītībā, lai rosinā
tu jauniešus nākotnē izvēlēties ēdi
nāšanas uzņēmuma speciālista pro
fesiju. Pirmā darba pieredze ikvie
nam ir ļoti nozīmīga, daudziem tas 
ir pirmais apzinātais solis izvēlētās 
turpmākās karjeras virzienā.

Veikalā „Elvi” satiekam Artu un 
Elvi, abi jaunieši rosās veikala tirdz
niecības zālē.  Uzņēmēja, SIA “Veina 
plus” valdes priekšsēdētāja Arta 
Ozoliņa stāsta, ka jauniešus vasa
ras periodā nodarbina ļoti labprāt, 
jo jauniešiem tā ir iespēja uzkrāt 
pirmo darba pieredzi: „Lieliski 
zinām, ka darba devēji priekšro

ku dotu kandidātiem ar darba pie
redzi, tāpēc uzskatu, ka šī iespēja 
jauniešiem viennozīmīgi nāk par 
labu. Kad jaunietis meklēs darbu ne 
tikai vasarās, bet arī uz pilnu slodzi, 
pieredze dažādos uzņēmumos ir 
tikai un vienīgi pozitīvs fakts darba 
devēju acīs, jo jaunietis sevi jau būs 
apliecinājis un norūdījis.  Jaunieši ir 
motivēti un centīgi, tāpēc vēl jo lie
lāks prieks par sekmīgo sadarbību.” 
Jaunieši strādā gan veikalā “Elvi”, 
gan picērijā “Bacca”, gan kultūras 
nama “Lielvārde” kafejnīcā.

Karjeras izglītība sākas jau bērnī
bā, un īslaicīgs darbs vasarā ir laba 
iespēja pamēģināt pašam paveikt 
kādu uzticētu pienākumu un var
būt arī saprast, kā arī redzēt nova
da uzņēmēju ikdienu, un nākotnē 
pašam kļūt par uzņēmēju. Skolēnu 
nodarbinātības pasākumi ir lieliska 
iespēja ikvienam jaunietim iegūt 
pirmās darba prasmes, apliecināt 
sevi, saprast savas intereses.

Noslēdzot šīs vasaras nodarbinā
tības pasākumus, Lielvārdes novada 
pašvaldības Izglītības nodaļas spe
ciālisti izsaka pateicību uzņēmējiem 
un iestāžu vadītājiem par darba 
iespējām jauniešiem, kā arī sakām 
paldies tiešajiem jauniešu darba 
vadītājiem par ieguldīto darbu un 
atbalstu. Aicinām arī citus novada 
uzņēmējus, kuri vēl nav iesaistīju
šies jauniešu nodarbinātības prog
rammā, nākamgad pamēģināt, arī 
jūsu uzņēmumos noderēs jauniešu 
darba rokas, un abpusēja sadarbī
ba sniegs gandarījumu gan darba 
devējam, gan ņēmējam. 

Inga Škapare,
Izglītības speciāliste
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Ar domām jau tuvojamies jaunajam mācību gadam, bet vēl atskatāmies uz paveikto pagājušajā mācību 
gadā skolēnu karjeras izglītības jomā. Pagājušajā gadā Lielvārdes novada skolās darbību uzsāka pedago-
gi – karjeras konsultanti, trīs skolotāji, kuri paralēli savam tiešajam darbam ieguvuši pedagoga karjeras 
konsultanta kvalifikāciju un uzsākuši darbu skolās. Tie ir: Aija Krompāne, Edgara Kauliņa Lielvārdes vidus-
skolā, Ina Mārcēna – Jumpravas vidusskolā un Lēdmanes pamatskolā, Inta Lipiņa – Lielvārdes pamatskolā. 
Karjeras konsultantēm šis bija liels izaicinājums saprast skolēnu vajadzības, interesi par profesijām un 
rast jaunus risinājumus karjeras izglītības jautājumos sadarbībā ar klašu audzinātājiem un uzņēmējiem, 
un pašām strādāt kā savas skolas projektu vadītājām, ieviešot nedaudz citu izpratni par karjeru.  Kā skaid-
ro karjeras konsultante Aija Krompāne: “Mūsdienās karjeras jēdziena saturs ir ievērojami paplašinājies. Ja 
sākotnēji jēdzienu “karjera” skaidroja un asociēja ar sekmīgu darbošanos kādā profesionālajā jomā, kurā 
ir iespējama izvirzīšanās, slavas un popularitātes sasniegšana, tad tagad termins “karjera” ir jāsaprot ne 
vien kā izaugsme profesionālajā jomā, bet arī kā likumsakarīga personības izaugsme un nodarbošanās 
secīga maiņa visas dzīves garumā. Karjera ir personības mērķtiecīgs, jēgpilns visas dzīves gājums, kurā 
summējas visas indivīda dzīves lomas, brīvā laika aktivitātes, mācības un darbs.”

Par karjeru sākam domāt jau skolā

Lielvārdes pamatskolas 2. a un 2. b klases skolēni Nacionālajā Botāniskajā 
dārzā Salaspilī.

Nodarbība Izziņas un eksperimentu centrā ,,Lielvārdi’’.

Lielvārdes pamatskolas 4. klases skolēni Ogres policijas nodaļā.

No šī gada marta Lielvārdes nova
da pašvaldības Izglītības nodaļa uzsā
ka darbu Eiropas Savienības Sociālā 
fonda projektā ”Karjeras atbalsts vis
pārējas un profesionālās izglītības 
iestādēs”, iesaistot tajā visas novada 
skolas. Projektā tika iegūts finansē
jums karjeras pasākumu organizēša
nai, aicinot uz skolām un uz novada 
pasākumiem personības un profesiju 
pārstāvjus, kas izveidojuši veiksmī
gu karjeru. Ar projekta finansējuma 
atbalstu skolēniem ir iespēja apmek
lēt jebkuru iestādi, uzņēmumu, par 
kuru viņiem ir interese, jo projektā 
tiek apmaksāti skolēnu ceļa izdevumi 
ar sabiedrisko transportu, ieejas biļe
tes, radošas un pētnieciskas nodar
bības muzejos, botāniskajos dārzos 
u.c., kā arī ir nodrošināta karjeras 
konsultantu darba algas finansēšana 
skolās. Projekta darbība skolās turpi
nāsies līdz 2020. gada 30. decem
brim. Iegūtais finansējums un karje
ras konsultantu apmācība ir nozīmīgs 
ieguvums bērniem un jauniešiem.

Nedomāju,ka maize top tik grūti
Karjeras konsultanti projekta pir

majā periodā no 2017. gada marta 
līdz 31. augustam par prioritāti nolē
ma izvirzīt vietējo uzņēmēju iepa
zīšanu, lai parādītu jauniešiem, cik 
nozīmīgs ir viņu pienesums nova
dam un te dzīvojošajiem iedzīvotā
jiem, un ka var palikt dzīvot un strā
dāt arī tepat Lielvārdē, veidojot savu 
biznesu. Par vietējiem uzņēmējiem 
turpina Aija Krompāne: “Lielu atsau
cību saņēmu no “Zelmas maiznī
cas” saimnieces Ligitas Lastmanes. 
Zelmas maiznīcā ar maizes cepēja 
profesiju iepazinās Edgara Kauliņa 
Lielvārdes vidusskolas 7. un 8.klašu 
skolēni. Interaktīvās nodarbības 
maiznīcā, maizes cepšana jaunie
šiem (pat visnebēdnīgākajiem) lika 
saprast, ka viegli vis darbi nedarās 
un ka izvēlētajai profesijai, kā jeb
kuram darbam, jāpieiet ar atbildības 
sajūtu. Protams, prieks bija dzirdēt, 
ka dažiem jauniešiem mājās cep 
maizīti, un viens puisis, kasīdams no 
maizes muldas mīklu ieraugam, atzi
nās, ka dienās domā kļūt par maizes 
cepēju.” Savukārt Jumpravas vidus
skolas skolēni par pieredzēto maiz
nīcā sacīja: “... nekad agrāk maizīte 
nav tik labi garšojusi” un “..nedomā
ju, ka maize top tik grūti”.

Sākumskolas skolēni devās iepa
zīt informācijas tehnoloģiju un 
radošo industriju jomas profesijas 
Izziņas un interešu centrā “Lielvārdi”. 
Pasniedzēji Jānis Lūsis un Edgars 
Gribusts pacietīgi un interesan
ti skaidroja, kurās profesijās mūs
dienās pielieto dizaina un informā
ciju tehnoloģijas, piemēram, inže
nieri, programmētāji, datorspeciālis
ti.  8. un 9. klašu skolēni iepazinās 

ar Ogres tehnikumā piedāvātajām 
izglītības programmām, apgūstama
jām specialitātēm, tikās ar program
mu vadītājiem un audzinātājiem. 
Redzētais un dzirdētais lika jaunie
šiem nopietni pārdomāt nākotnes 
profesijas izvēli.

Vidusskolēni devās uz Rīgu, lai 
iepazītos ar Eiropas Savienības māju, 
noskaidrotu izglītības un darba iespē
jas Eiropas Savienības institūcijās.

Lielvārdes pamatskolā karje
ras projekta ietvaros šajā pavasarī 
notika seminārs bērniem un vecā
kiem ,,Vecāku atbalsts skolēnu kar
jeras veidošanā’’. Semināru vadīja 
psihologs, karjeras konsultants Jānis 
Pāvulēns, kurš ar personīgo piere
dzi un humoru kopā ar vecākiem 
un jauniešiem diskutēja par karje
ras nozīmi.

Projekta ietvaros Lielvārdes 
pamatskolas skolēni devās uz 
Liepāju – karjeras atbalsta pasāku
mu ,,Ko tu zini par radošām profe
sijām’’? Skolēni viesojās Kalvenes 
zoodārzā ,,Cīruļi’’, kur iepazinās ar 
dzīvnieku kopēja darba specifiku, 
veterinārārsta profesiju. Apmeklēja 
Liepājas koncertzāli, kur uzzināja par 
koncertu un mākslas pasākumu pro
ducenta, audiovizuālā inženiera pro
fesijām. Karostas cietuma apmek
lējuma laikā skolēni iepazina gida 
profesijas īpatnības, darba iespējas, 
atalgojumu. 

Lai attīstītu pētnieciskās prasmes 
un noskaidrotu  to pielietojumu pēt
nieka un zinātnieka darbā, skolē
ni devās uz Nacionālo botānisko 
dārzu Salaspilī. Viņi nodarbojās ar 
augu izpēti, aizpildīja pētnieka augu 
kartes. Skolēniem pasākums patika, 
daudzi jau domā nākotnē kļūt par 
pētniekiem.

Iejūtoties mazo inženieru lomā 
Friziere Vēsma Zlidne vadīja prak

tiskas nodarbības ,,Kāpēc izvēlēties 
friziera profesiju?’’. Friziere deva 
vērtīgus padomus profesijas izvē
lē. Nodarbības ļoti ieinteresēja tieši 
7. un 8.klašu skolēnus, jo viņi jau 
piedomā pie sava stila, grib labi 
izskatīties. Paldies frizierītei Vēsmai! 
Nākotnē noteikti vēl sadarbosimies!

Ogres policijas nodaļas nepilnga
dīgo lietu inspektore Linda Grīnberga 
skolēnus iepazīstināja ar policista 
darbu, aprīkojumu. Vislabāk skolē
niem pašiem patika ietērpties bruņu 
vestēs, uzlikt roku dzelžus, apskatīt 
mašīnas ar ieslēgtām sirēnām, izmē
ģināt policista profesiju.

Maijā Lielvārdes pamatskolas 5., 
6. klašu skolēni devās uz Ventspils 
Jaunrades namu, lai iepazītos ar astro
noma profesiju, darba specifiku un 
pašiem ar teleskopu novērot sauli un 
planētas. Skolēniem patika pašiem  
,,doties’’ kosmosā, pētīt planētas.

Interesantas nodarbības noti
ka Izziņas un eksperimentu centrā 
,,Lielvārdi’’, turp devās gan E.Kauliņa 
vidusskolas, gan Lēdmanes pamat
skolas, gan Jumpravas vidusskolas 
bērni, lai iepazītos ar šeit strādājošo 
cilvēku profesiju daudzveidību, gūtu 
priekšstatu par nepieciešamo izglītī
bu un darba prasmēm, kas nepiecie
šamas dizaina un tehnoloģiju noza
rē. It sevišķi sākumskolas skolēni ļoti 
aktīvi darbojās, iejūtoties mazo inže
nieru lomā. Jauniešiem IT nozares 
jaunumi un iespējas bija jaunums, 
kas ļāva izprast milzīgo potenciālu, 
ko piedāvā modernās tehnoloģijas 
un to pielietojums visdažādākajās 
profesijās.

Iedvesmojoša tikšanās
Jumpravas vidusskolas un 

Lēdmanes pamatskolas karjeras 
konsultante Ina Mārcēna ieguldīju
si lielu darbu, sagatavojot pašvaldī
bas centralizētos karjeras izglītības 
pasākumus. Lielvārdes Uzņēmēju 
nedēļas ietvaros notika pirmais cen
tralizētais pasākums – diskusija un 
meistarklase “Kas ir bārmenis un 
viesu apkalpošanas speciālists mūs
dienās”, kurā piedalījās 105 nova
da skolu jaunieši. Lekcijā bērni un 
jaunieši uzzināja, kāda izglītība un 
kvalifikācija nepieciešama bārme
nim un viesmīlim, dzirdēja stās
tus par profesiju plusiem un “ēnas 
pusēm”, ar sajūsmu noskatījās vie
tējo un starptautisko bārmeņu meis
tarības konkursu uzvarētāju – Ivara 
Rutkovska un Mārtiņa Rozenvalda 
uzstāšanos. Pasākuma dalībnieki 
atzina, ka dzirdētais un redzētais 
ne vien paplašināja viņu redzeslo
ku, bet arī deva vērtīgu pieredzi par 
to, kā sasniegt izcilus rezultātus pro
fesionālajā karjerā, kāda attieksme 
vajadzīga mācoties un strādājot. “Tā 
bija iedvesmojoša tikšanās,” secinā
ja jaunieši.

Aprīlī Jumpravas vidusskolas un 
Lēdmanes pamatskolas skolēniem 
tika piedāvāta iespēja piedalīties 
lekcijā un radošā darbnīcā ‘’Mērķu 
plānošana – kā atrast savu nākotnes 
aicinājumu?’’. Vecāko klašu skolēni 
Jumpravā noklausījās karjeras kon
sultantes Sandras Dzelmes lekciju par 
pieprasījumu darba tirgū, izglītības 
iespējām, uzzināja, kā atrast infor
māciju, kas saistīta ar izvēlēto profe
siju. Savukārt Lēdmanes pamatskolā 
satikās abu skolu 7. – 9.klašu jau
nieši un biedrības “Jauniešu akadē
mija “Pacelt pasauli”” lektore ar 17 
gadu pieredzi Dace Briede – Zālīte. 
Pasākuma vadītāja iemācīja bēr
niem, kā veiksmīgi plānot un sas
niegt savus mērķus, veidojot indivi
duālās mērķu “kartes”. Skolēni pozi
tīvi novērtēja pasākumus, atzīstot 
tos par izzinošiem un noderīgiem. 

Bērni darbojās radošajā darbnīcā, 
uzdeva jautājumus. Nodarbības rosi
nāja skolēnus nopietni padomāt par 
savu nākotni un karjeru.

Jūnijā Lēdmanes pamatsko
las 9. klase apmeklēja P.Stradiņa 
Anatomijas un antropoloģijas muze
ju Rīgā, kur apskatīja ekspozīciju, 
uzzināja, kādas ir ar medicīnu sais
tītas profesijas. Audzēkņi atzina, ka 
pasākums bija ļoti interesants, pat 
tad, ja nemācīsies medicīnu, veselīgs 
dzīvesveids būs viņu prioritāte.

Iepazīšanās 
ar “Animācijas Brigādi”

Skolēnu vasaras brīvlaikā biedrī
bas “Mēs Jumpravai" bērnu vasaras 
nometnes ietvaros 7. jūlijā Karjeras 
dienā Jumpravas vidusskolas un 
Lēdmanes pamatskolas 1. – 6. klases 
bērni tuvāk iepazina friziera, šuvējas 
un konditora profesijas, darbojās ar 
šīm profesijām saistītās meistardarb
nīcās. Bērniem tā bija aizraujoša dar
bošanās, bet profesionāļiem pirmā 
pieredze darbā ar bērniem.

Jūlijā kultūras namā “Lielvārde” 
norisinājās karjeras attīstības atbal
sta pasākums visu novada skolu 
bērniem un jauniešiem – “Radošās 
darbnīcas nākotnes profesijās”, kurā 
akcentējām radošu un darba tirgū 
pieprasītu profesiju piedāvājumu. 
Jaunieši varēja apmeklēt Tehnobusu 

un iepazīt ar inženierzinātnēm sais
tītās profesijas, kas šobrīd ir ļoti pie
prasītas darba tirgū. Tāpat arī dalīb
niekiem piedāvājām ieskatīties un 
izmēģināt mākslinieka un deju tre
neresskolotājas profesiju. Unikāla 
iespēja skolēniem bija arī iepazīša
nās ar animācijas filmu mākslinieka, 
operatora un režisora profesijām, ko 
piedāvāja filmu studijas “Animācijas 
Brigāde” radošā komanda.

Karjeras konsultanti jau iesākuši 
plānot karjeras izglītības pasākumus 
2017./2018.mācību gadam, bet vēl 
26. augustā gaidām visus novada 
skolēnus Jauniešu dienas ietvaros 
apmeklēt aktivitātes gan kultūras 
namā “Lielvārde”, gan Rembates 
parkā, kur būs tikšanās ar Latvijas 
Universitātes karjeras centra spe
ciālistiem, iespēja veikt eksperi
mentus Latvijas Universitātes ķīmi
ķu radošajā darbnīcā, Ogres teh
nikuma prezentācija, biedrības 
"Sarkanais Krusts" aktivitātes un 
Latvijas Nacionālo bruņoto spēku 
demonstrējumi.

Uz tikšanos jaunos karjeras izglītī
bas pasākumos! 

Aija Krompāne, Inta Lipiņa, 
Ina Mārcēna, 

skolu karjeras konsultantes 
Inga Reķe,

pašvaldības Izglītības nodaļas 
vadītāja
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Saulainie svētki novadā – 
Lēdmanē, Jumpravā, Lievārdē

Novada svētki sākās Jumpravā. Vakara koncertā kopā ar grupu “Tumsa”.

Svētku stafeti pārņem Lēdmane. Sportošanu atklāj Ogres Kultūras centra 
pūtēju orķestris “Horizonts”.

Svētku gājienu Lielvārdē gaida „Zelmas maiznīca”.

Romualds Zarembo autorkoncertā “Es apjozu laimas jostu” ar Lēdmanes dziedātājām.            

Cīņa par bumbu Lēdmanes sporta laukumā.

Vidējās paaudzes deju  kolektīvs „Lāčplēsis”. Suņu skolas audzēkņi gājienā demonstrē lielisku disciplīnu.

Ekumēnisko dievkalpojumu Lielvārdes luterāņu baznīcā vadīja katoļu 
mācītājs Andris Solims, pareizticīgo mācītājs Pāvels Peļevins un luterāņu 
mācītājs Ingus Dāboliņš.
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Garkājainie klauni un ziepju burbuļi lielo un mazo priekam.

Ar lepnumu tiek nests Jumpravas kultūras nama karogs.

Svētku gājienā – Jumpravas pagasta pārvalde.

Izstādes „Laimas zemē dzīvojot” dalībnieces 
Lielvārdes A. Pumpura Lielvārdes muzejā.

Paegļu dzimta un krēsla autors metālkalējs Aldis Lambergs (blakus bērniem) goda krēsla atklāšanā Lielvārdes 
jostas audējiem Arvedam un Verai Paeglēm.

Sevi un pārdomātos tērpus rāda „Linu mājas” meitenes.

Pūpolītis – dejotprieks.

Interešu izglītības centrs Lielvārdi gājienā demonstrē velosipēdu ar 
gaismas baterijām.

Svētdiena Lielvārdē veltīta sportam. Strītbols.
Lielvārdes sporta dienas medaļnieki.    

Svētku foto autore Vita Ozola



Novada aktualitātes8 Nr. 8 (483) / ceturtdiena / 2017. gada 17. augusts

“Par nesavtīgu piedalīšanos Lielvārdes sabiedriskajā dzīvē un vides 
labiekārtošanā.” Ar šādu pamatojumu par novada goda nosaukuma 
“Gada novadnieks” kandidāti tika ieteikta Edgara Kauliņa Lielvārdes 
vidusskolas darbiniece Janīna Elksnīte, kura pati par izvirzīšanu no-
vada augstākajam apbalvojumam bijusi ļoti pārsteigta: “Man tiešām 
ir pārsteigums, ka tiku izvirzīta un ka šo titulu ieguvu. Man vēl tas 
pašai ir kaut kā jāaptver,” saka Janīna, uzsverot – goda nosaukuma 
iegūšana nav tikai viena, bet daudzu gadu viņas darbošanās rezul-
tāts. Intervijā “Lielvārdes Novada Ziņām” “Gada novadniece 2016” 
Janīna Elksnīte stāsta par sevi, savu darbu novadā un, protams, par 
Lielvārdi.

Gada novadniece Janīna Elksnīte:
“Gribu, lai visi lielvārdieši ar lepnumu 
saka: es dzīvoju Lielvārdē!”

 Laikam jau šis tituls ir tāds kā 
starpfinišs, mirklis, kas dod ganda
rījumu par visos iepriekšējos gados 
paveikto, jo nav jau tā, ka tikai 
pagājušajā gadā būtu darīts kas 
īpašs un kas tāds, par ko varētu 
teikt: jā, pērn tika izdarīts kaut kas 
sevišķs. Man šķiet, ka izvirzīšana 
titulam ir par to, kas darīts visus 
iepriekšējos gadus. Tas ir lielvārdie
šu novērtējums visam padarītajam. 
Un es to ļoti augstu novērtēju.

- Kā jūs pati saprotiet ieteiku-
ma vēstulē izteikto: par nesav-
tīgu piedalīšanos Lielvārdes 
sabiedriskajā dzīvē un vides 
labiekārtošanā?

 Laikam jau lielvārdieši novērtē
ja to aktivitāti, ar kādu esmu vien
mēr centusies realizēt idejas, īstenot 
plānus. Viens piemērs – pērn pie 
mums, Zvaigžņu ielā, beidzot tika 
ievilkta gaisma. Piecus gadus cen
tos panākt, lai tik lielā mūsu pilsē
tas rajonā būtu ielas apgaismojums. 
Gāju pie deputātiem, pie pašvaldī
bas, stāstīju, rādīju, pat kopēju pilsē
tas plānus un rādīju, ka, lūk, ceturtā 
daļa Lielvārdes ir ar neapgaismotām 
ielām. Iepriekšējā sasaukuma depu
tāti, novada mērs Imants Balodis 
sadzirdēja un uzklausīja, viņus pār
liecināja arī manis uzzīmētie plāni, 
kur ar sarkanām līnijām bija atzī
mētas tās vietas, kur gaisma ir, un 
tās, kur gaismas nav. Līdz Baloža 
kunga nākšanai mēra amatā jau bija 
tikai tradicionālās atrunas – izvērtē
sim, apskatīsim, atjaunosim... Bet 
kopumā laikam jau tieši šī mana 
aktivitāte un iešana līdz galam ir 
iemesls, kāpēc novadnieki ir novēr
tējuši manu darbu.

- Kā jūs vispār vērtējat šādu 
goda nosaukumu piešķiršanu? 
Vai šādas atzinības piešķiršana un 
publiska atzinība no novada paš-
valdības un iedzīvotājiem veicina 
novadnieku ieinteresētību sava 
novada sabiedriskajās norisēs?

 Protams. Atzinība ir vajadzīga 
katram cilvēkam. Un ja tas notiek 
tik augstā līmenī, tad tas ir divkārt 
patīkami. Joprojām vēl īsti nevaru 
aptvert, ka šis tituls nav piešķirts 
kādai slavenībai, bet man. Man vēl 
ar šo nosaukumu noteikti jāaprod. 
Katrā ziņā es to vērtēju tā: izvirzīša
na šim nosaukumam ir novadnieku 
uzdrīkstēšanās pateikt pašvaldībai 
un visai sabiedrībai, pateikt paldies 
par to, ko esmu paveikusi, veltīju
si tam savu laiku un enerģiju. Mēs 
katrs esam ļoti dažādi cilvēki, taču 
visus vieno viens – kāds pasniegts 

zieds, kāds labs vārds dod prieku, 
iedvesmu un enerģiju strādāt tālāk. 
Atzinība dod ticību cilvēkiem un, 
galvenais, jau pašam sev. Esmu 
pārliecināta, ka arī man tituls dos 
spēku realizēt vēl kādu projektu. 
Kas tas ir, to gan vēl pagaidām 
gribētu paturēt noslēpumā.

- Atzinību piešķir novada paš-
valdība, arī jūsu projekti, pie-
mēram, vides labiekārtošanā, 
jau pieminētais Zvaigžņu ielas 
apgaismojuma projekts saistīts 
ar pašvaldību. Kā vērtējat notie-
košo pašvaldībā?

 Protams, lielā mērā kāds kon
krēts cilvēks, kas ievēlēts par depu
tātu, manu dzīvi nemainīs, taču mēs 
pašlaik pārāk bieži tomēr mēdzam 
visus tikai kritizēt. Īpaši jau depu
tātus, tomēr viņi ir pelnījuši arī pa 
labam vārdam. Pašreizējie deputāti 
pārņēmuši vismaz 50 procentus no 
idejām un darbiem, kas bija iesāk
ti jau agrāk, tātad iesāktais bijis 
labs. Mēs paši redzam, ka novads 
attīstās, tātad deputāti mums nav 
slikti, viņi plāno, rūpējas par nova
du, izvērtē projektus un pieņem 
lēmumus. 

- Šogad “Gada novadnie-
ka” tituls tika piešķirts arī spor-
ta klubam “Lielvārde” par izcīnī-
to Latvijas čempiona titulu flor-
bolā vīriešiem. Kā Jūs vērtējat 
sporta, kultūras, sabiedrisko un 
vides aktīvistu ieguldījumu nova-
da vārda popularizācijā?

 Man grūti spriest par visas valsts 
mērogu, bet man patiešām ir mil
zīgs gandarījums, ka mums ir tāds 
sporta centrs un tāds vadītājs kā 
Ainārs Puķītis. Viņš ir burvīgs orga
nizators, līdz ar to ir gan izaugsme, 
kustība, rezultāts. Jo viss ir atka
rīgs no vadītāja – gan domē, kur 
mums, manuprāt, bija izcils iepriek
šējais vadītājs Imants Balodis, 
gan sporta cen
trā – Ainārs Puķītis. 
Protams, prieks par 
Lielvārdes koman
du, es zinu, ko nozī
mē gūt tādu panā
kumu. Pati esmu 
sportiska, kādreiz 
bijuši arī augsti 
sasniegumi airē
šanā, bet joprojām 
esmu par sportu, ar 
sportu, par sakārtotību 
un tiekšanos uz mērķiem. 
Katrā ziņā sporta jomā mums viss 
ir kārtībā, nav iemesla sūkstīties, ir 
iespēja katru svētdienu apmeklēt 

nums par savu novadu jau neveido
jas vienā dienā. Bet vecākā paau
dze, ar kuru varam lepoties, ir ļoti 
daudz devuši. Un tas noteikti rada 
lepnumu. Piemēram, skolotāji, kas 
mācījuši daudzus lielvārdiešus, kuri 
vēlāk kļuvuši par lieliem un zinā
miem cilvēkiem, vada nozīmīgus 
uzņēmumus, rada visai valstij sva
rīgas vērtības. Piemēram, mūsu 
uzņēmums “Lielvārds” – tas taču 
ir mūsu pašu, lielvārdiešu, uzņē

mums. Ir mums “Lielvārdes lins”, ir 
kolektīvi, kas parāda: mēs, lielvār
dieši, varam! Joprojām daudzi cilvēki 
iegulda visu enerģiju, lai arī no jau
nās paaudzes izaugtu tikpat diži cil
vēki kā mūsu slavenākie lielvārdieši: 
deju kolektīva vadītāja Iluta Mistre, 
skolotāji Māra Krauze, Antonijs un 
Baiba Kleperi,  Elza Ozoliņa un Aigars 
Kruvesis... Tādu ir daudz. Visus uzreiz 
pat nevar nosaukt. Mēs esam īpaši, 
mēs varam lepoties ar savu novadu 

Janīna Elksnīte, saņemot “Gada novadnieka” titulu šī gada Lielvārdes 
novada svētku laikā, bija tērpusies pašas šūdinātā kleitā. Šajā ziņā daudzas 
novadnieces var lepoties – Janīnas šūtie tērpi ir rotājuši viņu garderobi.

sporta centru, trenažierus, trenēties. 
Vienīgi ieteikums vairāk padomāt 
par senioriem – it kā dienas centrā 
viņi tur darbojas, bet tas arī viss. Bet 
par mūsu sportistiem esmu sajūsmā 
– viņi ir nopelnījuši gūt atzinību arī 
no novadniekiem.

- Vai pati esat dzimusi 
lielvārdiete?

 Var teikt gandrīz dzimusi lielvār
diete, jo Lielvārdē nokļuvu jau bēr
nībā. Šeit esmu mācījusies skolā, 
tad “paceļojusi”, bet atkal atgrie
zusies. Ceļošana un atgriešanās 
– tas ir ļoti būtiski, jo ceļojumos 
sasmeļos idejas, kuras realizēt pie 
mums, Lielvārdē. Bet par sevi vien
mēr saku: esmu lielvārdiete. Man 
vienmēr ir rūpējusi vide, kurā dzī
voju un strādāju, gribu, lai visi liel
vārdieši ar lepnumu varētu teikt: 
es dzīvoju Lielvārdē, un mums viss 
ir labi. Vispār jau mums vajadzē
tu vairāk rūpēties vienam par otru. 
Piemēram, man kādreiz bija savs 
neliels uzņēmums – tirgoju lietotos 
apģērbus, pati šuvu. Tad man bija 
iespējas pamainīt cenu. Ja atnāk 
mazāk turīgs cilvēks, tad iedevu 
mazākas cenas. Tas, protams, ir it kā 
sīkums, bet no tādas savstarpējās 
palīdzības jau veidojas mūsu kopē
jais labums.

- Mēdz teikt, ka Latvijā ir trīs 
pozitīvā nozīmē izteikti lokāl-

patriotiskas vietas – 
Liepāja, Cēsis un, pro-

tams, Lielvārde. Vai 
piekrītat šim apgal-
vojumam: lielvārdie-
ši stāv un krīt par 
savu Lielvārdi?
 Es varētu daļēji pie

krist, ka tā ir, jo Lielvārdē 
ir notikusi diezgan liela iedzī

votāju maiņa. Tiem, kas atbraukuši 
dzīvot uz Lielvārdi nesen, vēl jāie
dzīvojas, jo tas lokālpatriotisms, lep

Janīna Elksnīte svētkos kopā ar ģimenes draudzeni Ilzi.

Mēs esam īpaši,  
mēs varam lepoties 
ar savu novadu un 
tā vēsturi. Un šeit ir 

dzīvojuši lieli  
cilvēki.



9Novada aktualitātesNr. 8 (483) / ceturtdiena / 2017. gada 17. augusts

Ja saldā ēdienā  
iemet sāli, tas bojā 

garšu. Ja viens cilvēks 
pa visu pilsētu un 

novadu izgāž savu žulti, 
mēs visi no tā  

ciešam.

I. Vispārīgais jautājums
1. Saistošie noteikumi (turpmāk – 

Noteikumi) nosaka:
I.1. alkoholisko dzērienu mazum

tirdzniecības kārtību izbraukuma 
tirdzniecībā sabiedrisko pasākumu 
norises vietās;

I.2. kārtību, kādā saskaņojama 
alkoholisko dzērienu mazumtirdz
niecība novietnēs Lielvārdes nova
da administratīvajā teritorijā;

I.3. laika periodu kalendāra
jā gadā, uz kādu atļauta alkoho
lisko dzērienu mazumtirdzniecība 
novietnēs;

I.4. maksimāli pieļaujamo abso
lūtā spirta daudzumu alkoholiska
jos dzērienos, kuru mazumtirdznie
cība atļauta novietnēs.

II. Alkoholisko dzērienu 
mazumtirdzniecības kārtība 
izbraukuma tirdzniecībā sabied-
risko pasākumu norises vietās

2. Alkoholisko dzērienu mazum
tirdzniecību izbraukuma tirdzniecībā 
sabiedrisko pasākumu norises vietās 
drīkst veikt komersanti, kuri saņē
muši vienreizēju Lielvārdes novada 
pašvaldības (turpmāk – Pašvaldība) 
atļauju (turpmāk – Atļauja).

3. Tiesības saņemt Atļauju ir 
komersantiem, kuri normatīvajos 
aktos noteiktajā kārtībā ir saņē
muši licenci alkoholisko dzērienu 
mazumtirdzniecībai.

4. Atļaujas saņemšanai komer
santam jāiesniedz Pašvaldības 
Valsts un pašvaldības vienota
jā klientu apkalpošanas centrā 
(vai elektroniski – uz pašvaldības 

SAISTOŠIE NOTEIKUMI Nr. 10
Lielvārdē

      2017. gada 9. jūnijā  (protokols Nr. 10, punkts Nr. 2)
Precizēti ar Lielvārdes novada domes 2017. gada 28. jūnija lēmumu Nr. 313. Precizēti ar Lielvārdes novada domes 2017. gada 26. jūlija lēmumu Nr. 351

Par alkoholisko dzērienu mazumtirdzniecību novietnēs un izbraukuma tirdzniecībā sabiedrisko pasākumu norises vietās 
Lielvārdes novadā

Izdoti saskaņā ar Alkoholisko dzērienu aprites likuma 8.panta pirmo, trešo un ceturto daļu
epastu dome@lielvarde.lv ) šādi 
dokumenti:

3.1. paraksttiesīgas per
sonas parakstīts iesniegums 
(1.pielikums),

3.2. komersantam izsniegtās 
alkoholisko dzērienu mazumtirdz
niecības licences kopiju (pēc pie
prasījuma – uzrādot oriģinālu);

3.3. rakstiska piekrišana no pasā
kuma rīkotāja paredzētajai alkoho
lisko dzērienu mazumtirdzniecībai 
sabiedriskā pasākuma norises vietā 
(izņemot, ja pasākuma rīkotājs ir 
Lielvārdes novada pašvaldība).

4. Atļauju tirdzniecībai neiz
sniedz reliģisko svētku un pasāku
mu, bērnu un skolēnu svētku un 
pasākumu norises vietās.

5. Atļauju izsniedz uz konkrētā 
pasākuma norises laiku, kas nav 
ilgāks par 7 (septiņām) dienām.

6. Ja ir iesniegti visi nepiecieša
mie dokumenti un nav citos nor
matīvajos aktos noteikto ierobežo
jumu alkoholisko dzērienu mazum
tirdzniecībai, atļauju izsniedz 
Pašvaldības izpilddirektors (turp
māk – Izpilddirektors) ne vēlāk kā 
10 (desmit) darba dienu laikā pēc 
iesnieguma un visu nepieciešamo 
dokumentu saņemšanas.

7. Atļauju (2.pielikums) izsniedz 
pēc Pašvaldības nodevas par tirdz
niecību publiskās vietās samaksas.

8. Atļauju atsaka izsniegt, ja:
8.1. komersants nav iesnie

dzis Noteikumu 4.punktā minētos 
dokumentus;

8.2. Atļaujas saņemšanai iesnieg
tas nepatiesas ziņas.

9. Izpilddirektors ir tiesīgs anulēt 
izsniegto Atļauju, ja Atļaujas saņē
mējam tiek konstatēti normatīvo 
aktu pārkāpumi alkoholisko dzērie
nu mazumtirdzniecībā sabiedrisko 
pasākumu norises vietās.

9.1. Lēmums par Atļaujas anulē
šanu nekavējoties rakstveidā tiek 
paziņots Atļaujas saņēmējam. 

9.2. Samaksātā Pašvaldības 
nodeva par tirdzniecību publiskās 
vietās netiek atmaksāta.

10. Atļauju var izmantot tikai 
tas komersants, kuram tā izsnieg
ta. Atļaujas saņēmējs nav tiesīgs 
nodot to citai personai.

11. Atteikumu izsniegt Atļauju 
vai lēmumu par Atļaujas anulēša
nu var apstrīdēt Lielvārdes novada 
domē Administratīvā procesa liku
mā noteiktajā kārtībā.

III. Alkoholisko dzērienu mazum-
tirdzniecības novietnēs saskaņo-
šanas kārtība un noteikumi

12. Pašvaldības saskaņojums 
alkoholisko dzērienu mazumtirdz
niecībai novietnēs (turpmāk – 
Saskaņojums) tiek izsniegts komer
santiem, kuri papildus alkoholisko 
dzērienu vai alus mazumtirdznie
cības speciālajā atļaujā (licencē) 
norādītajai pastāvīgajai tirdzniecī
bas vietai piesaka alkoholisko dzē
rienu mazumtirdzniecību noviet
nēs (īslaicīgas lietošanas objektos) 
Lielvārdes novada teritorijā.

13. Alkoholisko dzērienu mazum
tirdzniecība novietnēs Lielvārdes 
novadā tiek atļauta laikā no katra 
kalendārā gada 1.janvāra līdz 

31.decembrim šādās vietās:
13.1. ielu tirdzniecības vietās 

sabiedriskās ēdināšanas pakalpoju
mu sniegšanai;

13.2. telpās sabiedrisko pasāku
mu laikā; 

13.3. juridisko un fizisko personu 
izveidotās publiskās atpūtas vietās.

14. Maksimāli pieļaujamais abso
lūtā spirta daudzums alkoholiskajos 
dzērienos, kuru mazumtirdzniecība 
atļauta novietnēs, nepārsniedz 15 
tilpumprocentus.

15. Saskaņojuma saņemša
nai komersantam jāiesniedz šādi 
dokumenti:

15.1. iesniegums (1.pielikums),
15.2. komersantam izsniegtās 

alkoholisko dzērienu mazumtirdz
niecības licences kopija (pēc pie
prasījumā – uzrādot oriģinālu);

15.3. komercdarbībai izmanto
jamās vietas īpašuma, nomas vai 
lietošanas tiesību apliecinoša doku
menta kopija (pēc pieprasījumā – 
uzrādot oriģinālu);

15.4. saskaņojums ar Lielvārdes 
novada būvvaldi par noviet
nes izvietošanu un vizuālo 
noformējumu.

16. Saskaņojumu (3.pielikums) 
izsniedz pēc Pašvaldības nodevas 
par tirdzniecību publiskās vietās 
samaksas uz noteiktu laiku kalen
dārajā gadā.

17. Lēmumu par Saskaņojuma 
izsniegšanu vai atteikumu 
izsniegt Saskaņojumu pieņem 
Izpilddirektors desmit darba dienu 
laikā pēc iesnieguma un Noteikumu 
16.punktā noteikto dokumentu 

saņemšanas.
18. Saskaņojumu atsaka izsniegt, 

ja:
18.1. komersants nav iesnie

dzis Noteikumu 16.punktā minētos 
dokumentus;

18.2. komercdarbību plānots 
uzsākt vietā, kas neatbilst tās 
izmantošanas mērķim.

19. Izpilddirektors ir tiesīgs anu
lēt izsniegto Saskaņojumu, ja:

19.1. Saskaņojuma saņemšanai 
iesniegtas nepatiesas ziņas;

19.2. Saskaņojuma saņēmē
ja darbībā konstatēti normatīvo 
aktu pārkāpumi alkoholisko dzē
rienu mazumtirdzniecībā noviet
nēs, tai skaitā netiek ievēroti šie 
Noteikumi;

19.3. alkoholisko dzērienu 
mazumtirdzniecība novietnē būtis
ki apdraud sabiedrisko kārtību un 
citu personu tiesību aizsardzību:

19.3.1. traucē tuvumā esošo kul
tūras un izglītības iestāžu darbību,

19.3.2. traucē dzīvojamo māju 
iedzīvotāju mieru.

20. Lēmums par Saskaņojuma 
anulēšanu nekavējoties rakstveidā 
tiek paziņots Saskaņojuma saņē
mējam. Samaksātā Pašvaldības 
nodeva par tirdzniecību publiskās 
vietās netiek atmaksāta.

21. Atteikumu izsniegt 
Saskaņojumu vai lēmumu par 
Saskaņojuma anulēšanu var apstrī
dēt Lielvārdes novada domē 
Administratīvā procesa likumā 
noteiktajā kārtībā.

Domes priekšsēdētāja       
S. Ločmele

un tā vēsturi. Šeit ir dzīvojuši lieli cil
vēki – Edgars Kauliņš, Pauls Kvelde, 
Gunārs Priede, Arvīds Grigulis, 
Staņislavs Gribusts, skolas direktors, 
Dace Klipa. Es esmu bijusi saskars
mē ar šiem cilvēkiem, esmu runāju
si ar viņiem, un smēlusies no viņiem 
spēku, gaišumu, gudrību. Tas man 
vienmēr ir palīdzējis. Es gribētu teikt 
tā, ka mēs esam Lāčplēša zeme, kas 
ir apvīta ar slaveno Lielvārdes jostu.

- Šajā sakarībā ar humoru mēdz 
teikt, ka liepājnieki viens otru pat 
uz ielas pazīšot jebkurā pasaules 
vietā. Ja būtu īsi jāraksturo Jūsu 
iespaids par novadu, par nova-
da iedzīvotājiem, tad kāds būtu 
šis raksturojums? 
Vai lielvārdieši ir 
kādā ziņā īpaši, 
lai tāpat varē-
tu teikt arī par 
mūsējiem?

 Noteikti! Esmu 
bijusi Amerikā, 
Zviedrijā, Anglijā, 
visur mēs izejam 
ar savu Lielvārdes 
jostu, mūsu tau
tas tērpu, mūsu 
linu māju, ar čakla
jām adītājām un pēr
ļotājām... Pasaulē aiz
iet mūsu medus burciņas 
un maizes kukulīši. Mums šobrīd ir 
ļoti labi attīstījusies novada māks

la un glezniecība, cerams, ka arī 
mūsu gleznotāju gleznas aizceļos 
tālu pasaulē. Piemēram, manas 
pērļu rotiņas, rokassprādzītes jau ir 
Amerikā.

- Jums ir ļoti pozitīva attiek-
sme pret dzīvi un pret norisēm 
Lielvārdē...

 Es tiešām skatos uz visu pozi
tīvi. Ja saldā ēdienā iemet sāli, tas 
bojā garšu. Ja viens cilvēks pa visu 
pilsētu un novadu izgāž savu žulti, 
mēs visi no tā ciešam, reaģējam uz 
negatīvo informāciju. Vajadzētu pie
vērst mazāk uzmanības šiem nega
tīvajiem cilvēkiem un izteicieniem, 
tad mēs dzīvotu pavisam labi.

- Kādas būtu tās lietas, procesi 
vai darbi, kas novadā būtu jāsa-
kārto, jāattīsta un kuriem vairāk 

būtu jāpievērš uzmanība?
 Iespējas izcelties 
visas Latvijas mēro

gā mums ir. Mums 
ir vēsture, kultūra, 
tradīcijas. Mums 
ir skaistas vie
tas – Rembates 
parks, Daugava, 

vēsturiskās celtnes. 
Pamazām veidojas 

arī Lielvārdes centrs, par 
to es ļoti priecājos, jo līdz 

šim mums tāda īsta centra nebija, 
bet katrā pilsētā tāds ir vajadzīgs. 

Gribētos, lai tas centrs ir vissakop
tākā vieta, un tad no tā centra mēs 
burtiski izejam kā sprādziens, kā 
saules stari uz visām pusēm. Esmu 
arī jau ieminējusies par lielu atpūtas 
laukumu bērniem Lielvārdes parkā, 
to es iepriekšējā tikšanās reizē 
deputātiem jau teicu. Mēs mīlam 
tur atpūsties, bet ja man jāaiziet 
ar mazdēlu, tad neko jau nevaru 
viņam piedāvāt, izņemot šūpoles. 
Par to ar iepriekšējo mēru, Baloža 
kungu, jau bijām runājuši. Mēs jau 
esam atraduši vietiņu, domei pie
derošu zemi – tur var izveidot šādu 
laukumu. Ar spilgtām krāsām, lielu, 
lielu un ērtu. Lai visiem būtu patī
kami. Jo šobrīd parastā situācija ir 
tāda: mana māja – mans laukums, 
mans dienas centrs – mans lau
kums. Gribētos, lai mēs visi varētu 
apvienoties un izveidot tādu lielu, 
plašu atpūtas zonu bērniem. Tādu 
esmu redzējusi Amerikā – ir vaja
dzīgs plašums. Un vēl viena lieta, ko 
noteikti vajadzētu izdarīt: vajadzīgs 
stadions Lielvārdē. Rembatē stadi
ons ir, Jumpravā – ir, bet Lielvārdē 
nav. Novēlu, lai izdodas arī šo iece
ri piepildīt.

- Visbeidzot, kāds būtu 
jūsu novēlējums visiem 
novadniekiem?

 Mācīsimies cienīt viens otru. Gan 
attiecībās, gan darbā. 

Dārta Lapa Janīna kopā ar skolotāju Māru Krauzi svētku vakarā.           Vitas Ozolas foto
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Latvijas florbola virslīgas čempioni – florbola klubs “Lielvārde” – ar 
savu azartisko sniegumu piepulcēja savam fanu pulkam ne tikai 
mūsu novada iedzīvotājus vien. Lielvārdiešiem 2015./2016. gada 
čempionātā līdzi juta teju visa Latvija. Tāpēc tikai loģiska ir arī no-
vada atzinība – “Gada novadnieka” titula piešķiršana nevis kādam 
atsevišķam cilvēkam par īpašiem nopelniem, bet gan titula ieguvēja 
gods visai komandai. Florbols, kā jebkura komandu sporta spēle, ir 
visu spēlētāju, treneru, kluba nopelns. Par iegūto goda nosaukumu, 
sportiskajiem sasniegumiem un komandas garu “Lielvārdes Novada 
Ziņas” uz sarunu aicināja sporta kluba “Lielvārde” prezidentu Ansi 
Kusiņu un vienu no komandas līderiem, kapteini Artūru Skadiņu.

“Gada novadnieka” goda nosaukums 
piešķirts valsts čempioniem

- Tituls “Gada novadnieks” ir 
augstākā novada atzinība savē-
jiem par ieguldīto darbu sava 
novada labā. Ko jums personī-
gi un komandai nozīmē šī titula 
iegūšana un novadnieku atzinība?

A.S.: Nenoliedzami, par šāda titu
la piešķiršanu jūtamies pagodinā
ti. Galu galā šo titulu taču piešķir 
Lielvārdes novada iedzīvotāji, un 
ir prieks, ka mūs cilvēki novērtē
juši. Tātad mūsu spēlei ir sekots 
līdzi, cilvēki mūs ir atbalstījuši gan 
klātienē, gan neklātienē.

A.K.: Jāsaka, ka bijām patīkami 
pārsteigti. Tas, ko esam darījuši teju 
divdesmit gadu garumā, ir tik augsti 
novērtēts. Protams, vislielākie nopel
ni šāda titula iegūšanai ir komandas 
spēlētājiem, kuri velta savu brīvo 
laiku darbadienas vakaros un brīv
dienās. Sasniegtie augstie rezultāti 
un šis tituls gan man, gan komandai 
nozīmē to, ka kaut ko darot ar sirdi 
un dvēseli, var paveikt lielas lietas, 
un tas dod milzīgu motivāciju turpi
nāt iesākto un neapstāties.

- Nereti tiek teikts, ka šādi goda 
nosaukumi nemaz nav vajadzīgi, 
ka tas ir tikai formāls apliecinā-
jums panākumiem, bet patiesība 
nav nemaz tik vērtīgs...

A.S.: Nekādi tam nevaru piekrist. 
Šāda atzinība ir ļoti svarīga jebkuram 
cilvēkam vai, kā mūsu gadījumā, 
komandai. Arī mēs komandā par to 
runājām – pirmkārt, uzreiz redzam, 
ka mūs ir novērtējuši, ka mums ir 
izrādīta lielvārdiešu cieņa un fanu 
mīlestība. Otrkārt, jebkurš, kas nesis 
Lielvārdes vārdu pasaulē, jebkurš, 
kas novada labā ziedojis laiku, ener
ģiju, idejas, ir devis labu novadam, 
ir iznesis Lielvārdes novada vārdu 
Latvijā un pat ārpus valsts. Kā gan 
citādi lai novada iedzīvotāji pasaka 
paldies savējiem?

A.K.: Pilnīgi piekrītu Artūram. 
Protams, visiem nekad nevarēs 
pateikt paldies. Taču lielāko daļu cil

vēku šāda atzinība motivē. Vienmēr 
jau ir neaktīvi cilvēki, kuriem nekas 
neinteresē, viņi arī ir lielākie skepti
ķi – sak, kāpēc vispār kaut kas tāds 
vajadzīgs. Taču ir tādi, kuri dara. Pat 
nedomājot, vai tiks novērtēti vai nē. 
Viņi vienkārši dara.

- Šogad “Gada novadnieka” 
tituls tika piešķirts arī Edgara 
Kauliņa Lielvārdes vidussko-
las darbiniecei Janīnai Elksnītei 
par piedalīšanos vides labiekār-
tošanā un novada sabiedriska-
jā dzīvē. Kā jūs vērtējat sporta, 
kultūras, sabiedrisko un vides 
aktīvistu “pienesumu” novada 
vārda popularizācijā?

A.S.: Ir, protams, prieks lasīt vai 
klausīties, ka Lielvārdes novadā ir 
aktīvi cilvēki, kas dara, rosās, realizē 
savas idejas. Ka notiek labiekārtoša
nas darbi un mūsu novads attīstās. 
Nav jau nozīmes tam, kādā jomā, 
vai cik skaļi, piemēram, ir izskanējis 
viena vai otra cilvēka vārds. Ja cil
vēks ir darījis, ziedojis sevi, tad tas 
nāk par labu novadam, un šādu dar
bību vērtēju pozitīvi.

A.K.: Sporta, kultū
ras, sabiedriski aktīvo 
cilvēku ieguldījums 
novada vārda popu
larizācijā ir milzīgs. Ja 
ir paveikts labs darbs, 
un par to runā, raksta 
un izskan Lielvārdes 
vārds, esmu lepns.

- Šķiet, ka ne tikai 
Lielvārdē, bet visā 
Latvijā iepriekšējā sezo-
nā ar milzīgu interesi tika sekots 
līdz florbola virslīgas izslēgšanas 
spēlēm un finālam “Arēnā Rīga”. 
Vai jūtat florbola kā sporta veida 
popularitātes pieaugumu?

A.K.: Florbols pēdējos gados ir ļoti 
strauji attīstījies, spēle ir ātra, dina
miska un fiziska, līdz ar to aug popu
laritāte. Divu pēdējo sezonu fināl

jutēju atbalsts ir kļuvis ļoti liels, un 
Lielvārdes līdzjutēji ir paši labākie. 
Bieži, spēlējot viesos, ir sajūta, ka 
spēlējam mājās, viņi arī mazā skaitā 
ir nepārbļaujami.

- Florbols Latvijā aug un attīstās 
ļoti strauji, tomēr, nenoliedzami, 
basketbola, futbola, hokeja popu-
laritāte pagaidām vēl ir lielāka. 
Vai florbolam ir potenciāls “ielauz-
ties” vadošo sporta veidu trijnie-
kā? Kas būtu jādara, lai tā būtu?

A.K.: Grūti ir salīdzināt profesionā
los sporta veidus ar amatieru sportu. 
Florbols pat nav olimpiskais sporta 
veids. Ja florbols turpinās attīstīties 
tikpat strauji kā līdz šim, tad noteik
ti nebūs problēmu ielauzties trijnie
kā. Liels nopelns straujai attīstībai un 
florbola popularizēšanai ir Latvijas 
Florbola savienībai un visai florbo
la saimei.

A.S.: Tas jau pamazām notiek. 
Florbols lēnām virzās uz priekšu. 
Paskatieties paši – arvien vairāk uz 
ielas ir redzami jaunieši, kas dodas 
uz treniņu ar florbola nūju. Tātad tas 
ir tikai laika jautājums, kad florbols 
ielauzīsies trijniekā.

- Cik daudz lielvārdiešu ir 
komandā? Un cik daudz koman-
da piesaista arī “viesspēlētājus”, 
tos, kuri nav dzimuši un auguši 
Lielvārdē?

A.K.: Grūti tā skaitliski pateikt, bet 
90 procenti noteikti ir lielvārdieši. 
Pēdējās divās sezonās gan bija vai

rāk viesspēlētāju nekā parasti, taču 
nākamajā sezonā būs tikai viens 
vai divi. Tas arī saprotams – ir grūti 
braukt no tālākas vietas trīs reizes 
nedēļā trenēties un vēl brīvdienās 
uz spēlēm.

- Cik lielā mērā var teikt, ka 
florbols kļūst par īsti profesionā-
lu sporta veidu, kurā (tāpat kā 
jau minētajā basketbolā, futbolā 
vai hokejā) spēlētāji var pilnībā 
veltīt sevi spēlēšanai? Vai Latvijas 
apstākļos tas vispār ir iespējams 
(atšķirībā no Skandināvijas profe-
sionālajām līgām)?

A.K.: Vismaz šobrīd būtu pāragri 
par to runāt, jo pašlaik florbols nu 
nekādi nav un tuvākajā laikā diez vai 
kļūs par profesionālu sporta veidu. 
Visi, kuri spēlē florbolu, dienā strā
dā savos darbos, mācās. Lai spēlētā
ji varētu sevi veltīt tikai florbolam, ir 
nepieciešams ļoti liels finansējums.

A.S.: Piekrītu, ka tas noteikti nav 
tuvāko 45 gadu jautājums. Bet, 
cerams, nākotnē tas varētu notikt, 
galu galā florbols attīstās ļoti strau
ji un gūst arvien lielāku popularitāti. 
Līdz ar to, uzskatu, ka būtu tikai nor
māls nākamais solis: spēlēt profe
sionāli, nedomājot par citām lietām. 
Un, protams, līdz ar to dot to svētku 
sajūtu līdzjutējiem.

- “Gada novadnieka” tituls 
komandai noteikti liek uzdot jau-
tājumu: kāda ir jūsu pašu saikne 
ar Lielvārdi un Lielvārdes novadu?

spēles, kuras notika ’’Arēnā Rīga’’ 
un iepriekšējās sezonas atklāšanas 
spēle zem klajas debess pie Brīvības 
pieminekļa, padarīja šo sporta veidu 
vēl populārāku. Vislielākais prieks ir 
par to, ka visās šajās spēlēs piedalī
jās Lielvārdes komanda.

A.S.: Protams, tas ir ļoti redzams. 
Īpaši pirms izslēgšanas spēlēm ļoti 
jūtams, ka aug interese par florbolu, 
it sevišķi mūsu novadā, un par to ir 
ļoti liels prieks. Jebkuram sportistam 
un jebkurai komandai vienmēr būs 
svarīgi, ka ir tik daudz atbalstītāji.

- Parasti vadošajiem sportis-
tiem jautā: kā ar fanu uzmanī-
bu? Uz ielas Lielvārdē autogrā-
fus neprasa? Attiecinot to uz 

sporta klubu: vai koman-
das panākumi virslīgā 

nozīmē arī vietējo 
bērnu un jauniešu 
aktīvāku pievērša-
nos florbolam? Un 
līdzjutēju lielāku 

atbalstu?
A.S.: Ar faniem ir 

tā, ka, ejot pa ielu, tevi 
sveicina nepazīstami cilvēki, 

un tas, nenoliedzami, ir patīkami. 
Autogrāfus gan neviens nav prasī
jis. Ceru, ka tas ir tikai pagaidām... 
(Artūrs smejas.)

A.K.: Sportistu un sporta veida 
popularitāte vienmēr ir atkarīga 
no tavas komandas panākumiem. 
Artūrs gan mazliet “samazina” savu 
popularitāti, jo jau tagad daudziem 
puikām ir savi elki. Uz ielas personīgi 
neesmu redzējis, ka prasītu autogrā
fus, bet sporta centrā pēc spēles 
gan. Un ne vienu vien reizi. Es arī 
ceru, ka jau drīz Lielvārdē arī uz ielas 
mūsu spēlētājiem prasīs autogrā
fus, bet puišeļi gribēs līdzināties. 
Nenoliedzami, komandas panāku
mi mudina bērnu un jauniešu aktī
vu pievēršanos florbolam. Lielvārdes 
novada sporta centra sporta skolā 
ir komandas visās vecuma grupās. 
Protams, ka katra mazā censoņa 
sapnis ir spēlēt virslīgas komandā 
un arī Latvijas izlasē. Pašlaik virslī
gas komandā spēlē daudzi bijušie 
sporta skolas audzēkņi, no kuriem 
liela daļa ir spēlējusi arī izlasē, daži 
spēlē citu klubu komandās. Arī līdz

Komandas kapteinis Artūrs Skadiņš ir pārliecināts, ka Lielvārdes līdzjutēji ir 
paši labākie, bet kluba prezidents Ansis Kusiņš piebilst: pat spēlējot viesos 
jūtamies kā mājās.

Valsts čempionu kauss virs galvas kluba “Lielvārde” prezidentam  
Ansim Kusiņam.

Artūrs Skadiņš: 
Esmu dzimis  

un audzis 
Lielvārdē, tātad 
īsts lielvārdietis. 

Un noteikti – sava 
novada  
patriots.

Latvijas florbola virslīgas čempioni, saņemot “Gada novadnieka” balvu novada svētkos.             Vitas Ozolas foto
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Ministru kabineta 2016. gada 22.novembra noteikumi Nr. 737 “Kārtība, kādā veicami bezpilota gaisa 
kuģu un tādu cita veida lidaparātu lidojumi, kuri nav kvalificējami kā gaisa kuģi” attiecas uz jebkuru 
personu, kuras īpašumā vai valdījumā ir bezpilota gaisa kuģis vai kura vēlas veikt bezpilota gaisa kuģa 
lidojumus, kā arī uz komersantiem un personām, kas organizē bezpilota gaisa kuģu lidojumus.

Pilotē dronu droši un tiesiski

Nozare strauji attīstās, par ko lie
cina arvien pieaugošais bezpilota 
gaisa kuģu lietotāju īpatsvars. Līdz 
ar to būtiski var palielināties arī 
riski civilās aviācijas drošumam un 
drošībai.

Svarīgi ir mazināt arī   riskus 
un apdraudējumu cilvēka dzīvī
bai, veselībai, privātumam, man
tai, lidojumu drošumam un drošī
bai, videi, sabiedrībai kopumā, kā 
arī valsts nozīmes infrastruktūras 
objektiem.

Sabiedrība kopumā, kā arī vai
rums bezpilota gaisa kuģu lietotāju 
nav informēti par riskiem un drau
diem, ko var radīt bezpilota gaisa 

kuģi un to sistēmas, vai neapzinās 
tos. Ņemot vērā minēto, VA “Civilās 
aviācijas aģentūra” ir sagatavoju
si informatīvos materiālus ”Pilotē 
dronu droši un tiesiski”. 

Ar tiem var iepazīties www.caa.
lv un https://www.facebook.com/
PiloteDronu.  

Video materiāls un buklets ”Pilotē 
dronu droši un tiesiski”   akcentē 
svarīgākos Ministru kabineta notei
kumu punktus, kas par dronu lie
tošanu jāzina ne tikai to īpašnie
kiem un pilotiem, bet arī pašval
dību atbildīgajām personām, pub
lisko pasākumu organizatoriem un 
iedzīvotājiem. 

• Pirms tālvadības lidaparā
ta vadīšanas nepieciešams mar
ķēt dronu ar kontaktinformāciju – 
vārdu, uzvārdu, adresi un tālruņa 
numuru. Ir noteikts, ka ir jāidentificē 
sevi kā drona pilotu ar cepuri, krek
lu vai kādā citā veidā, kā arī izvērtēt 
iespējamos riskus, tostarp apkār
tējās vides specifiku, ģeogrāfisko 
izvietojumu, apbūvi, infrastruktūru 
un meteoroloģiskos apstākļus.

• Lidojumu virs pasākuma vai 
tiešā tā tuvumā jāsaskaņo ar pasā
kuma atbildīgo personu, kura savu
kārt lidojumu saskaņo ar pašvaldību. 

• Ja drons ir smagāks par pus
kilogramu, nepilngadīgas personas 

to var vadīt tikai pieaugušā uzrau
dzībā. Savukārt, ja drons ir sma
gāks par pusotru kilogramu, ietei
cams apdrošināt civiltiesisko atbil
dību, kas no 2018.gada janvāra būs 
obligāta prasība.

• Vienlaikus pirms lidojuma 
ieteicams iepazīties ar aeronavigā
cijas datiem un citu nepieciešamo 
informāciju tīmekļa vietnē “ais.lgs.
lv”. Latvijas teritorijā drīkst pacelties 
līdz 120 metru augstumam, taču 
ir vairāki izņēmumi. Kontrolējamā 
gaisā telpā ap starptautisko lidostu 
“Rīga” drīkst pacelties līdz 50 metru 
augstumam, izņemot zonas, kur 
dronu lidojumi bez atļaujas ir aiz
liegti vispār.

• Dronu lidojumu aizlieguma 
zona ir piecu kilometru rādiusā no 
lidostas “Rīga” un Liepājas lidostas 
skrejceļa sliekšņa, kā arī triju kilo

metru rādiusā ap citiem lidlaukiem 
Latvijā.

• Lidojumus drīkst veikt  tikai 
dienas gaišajā laikā, novērotājs ir 
jāpieaicina gadījumā, ja drons tiek 
pilotēts kontrolējamā gaisā telpā.

• Nedrīkst lidot tuvu citiem gaisa 
kuģiem, apdraudēt cilvēku dzīvī
bu, veselību, privātumu un mantu, 
neievērot ierobežojumus, pilotējot 
virs ieslodzījuma vietām, militāriem 
un infrastruktūras objektiem un to 
tuvumā, pilotēt apreibinošu vielu 
ietekmē, kā arī izmantot tikai nacio
nālajā radio frekvenču plānā atļau
tās frekvences. 

Ar Ministru kabineta noteikumiem 
noteikumi Nr. 737 “Kārtība, kādā vei
cami bezpilota gaisa kuģu un tādu 
cita veida lidaparātu lidojumi, kuri 
nav kvalificējami kā gaisa kuģi” var 
iepazīties www.likumi.lv. 

A.S.: Par mani vispār nav jau
tājumu: esmu dzimis un audzis 
Lielvārdē, tātad īsts lielvārdietis. Un 
noteikti – sava novada patriots.

A.K.: Arī man līdzīgi. Tiesa, nees
mu dzimis un audzis tieši Lielvārdē, 
bet gan tepat blakus – Dzelmēs. 
Mācījos Kaibalas pamatskolā, bet 
pašā Lielvārdē dzīvoju jau 22 gadus. 
Šeit ir mācījušies un dzīvo arī mani 
bērni. Tātad abi ar Artūru varam teikt 
– sporta klubs “Lielvārde” ir īstenu 
lielvārdiešu komanda.

- Visā Latvijā par izteikti lokāl-
patriotiskām vietām uzska-
ta Liepāju, Cēsis un Lielvārdi. Ar 
humoru mēdz teikt, ka liepājnieki 
viens otru pat uz ielas pazīšot jeb-
kurā pasaules vietā. Vai lielvārdie-
ši ir kādā ziņā īpaši, lai tāpat varē-
tu teikt arī par mūsējiem?

A.S.: Katrs lielvārdietis savā veidā 
ir īpašs, un es domāju, ka noteik
ti mēs atpazītu viens otru. Novada 
iedzīvotāji ir ļoti draudzīgi savā star
pā un vienmēr palīdzēs viens otram.

A.K.: Daļa taisnības gan jau šajā 
apgalvojumā ir. Bet arī citu pilsētu 
iedzīvotāji sevi uzskata par savas pil
sētas patriotiem, un tas ir tikai nor
māli. Lielvārdē ir ļoti daudz aktīvu 
cilvēku, kuri nodarbojas gan ar kul
tūru, gan ar sportu, tāpēc bieži tiek 
sastapti novadnieki citās pilsētās. 
Ir arī tādi, kuri nepiedalās aktivitā
tēs, bet apmeklē pasākumus ārpus 
Lielvārdes. Protams, ka viņus var 
atpazīt, it sevišķi tos, kuri lieto pilsē
tas simboliku un ir lepni, ka ir no šīs 
skaistās pilsētas.

- Ja, tiekoties ar citu novadu un 
pilsētu iedzīvotājiem, jums būtu 
jāraksturo savs novads, tad ko kā 
sava novada un pilsētas lielākos 
trumpjus un plusus nosauktu vis-
pirms? Kādas būtu tās lietas, pro-
cesi vai darbi, kas novadā būtu 
jāsakārto, jāattīsta un kuriem vai-
rāk būtu jāpievērš uzmanība?

A.K.: Ir pieejams viss aktīvam 
un veselīgam dzīves veidam. Ir 
moderns sporta centrs, kur var ne 
tikai spēlēt florbolu, bet arī darbo
ties citos sporta veidos, mums ir 
parks, gājēju un veloceļi un daba pie 
Daugavas. Protams, ka gribētos, lai 
vēl labāk ir sakopta pilsēta, ne tikai 
pilsētas centrs, bet arī attālāki dzī
vojamie masīvi. Dzīvojam Daugavas 
krastā, bet tādas īsti foršas peldvie
tas nav, un pastaiga gar upi garākā 
posmā nav iespējama.

A.S.: Savā novadā par lielā
ko trumpi uzskatu mūsu skaisto 
Lāčplēša parku ar brīnišķīgo skatu uz 
Daugavu, kur var mierīgi pastaigā
ties un izbaudīt klusumu un mieru. 
Manuprāt, Lielvārdē ir nepieciešams 
izveidot atpūtas vietu ģimenēm, kur 
ģimenes varētu atpūsties, un šī vieta 
piesaistītu tūristus no citiem nova
diem, lai tādējādi nestu papildus 
reklāmu novadam. Vēl ļoti gribētos, 
lai izbūvētu daudzfunkcionālu sta
dionu, kur jauniešiem būtu vēl lie
lākas iespējas nodarboties ar sportu, 
un, jā, ļoti gribētos baseinu, kur pēc 
darbadienām varētu relaksēties.

- Visbeidzot, tradicionā-
lais “Lielvārdes Novada Ziņu” 
jautājums: jūsu novēlējums 
novadniekiem!

A.S.: Galvenais, neesiet vienaldzī
gi ne pret saviem ģimenes locek
ļiem, ne pret kaimiņiem, ne pret 
novadu kopumā. Esiet aktīvi, iesais
tieties dažādās sabiedriskās aktivi
tātēs, paudiet viedokli, pat ja tajā ir 
kritikas piesitiens.

Titula “Gada novadnieks 2016” ieguvēji – Latvijas florbola virslīgas čempioni, sporta klubs “Lielvārde”. 
Foto no personiskā arhīva

A.K.: Novadniekiem novēlu būt 
tikpat aktīviem kā līdz šim, iesais
tīt aktivitātēs pēc iespējas vairāk 

savus draugus, paziņas. Jo vairāk 
šādu cilvēku, jo vairāk tiks izdarīts 
gan pilsētas, gan novada labā. Tiem, 

kuriem viss ir slikti, nečīkstiet, ejiet 
un dariet! 

Ainars Vladimirovs

Kapteinis Artūrs Skadiņš saņem uzvarētāju kausu pēc komandas izšķirošās uzvaras finālspēlē.             Māra Rožāna foto
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Lielvārdes novada pašvaldī
bas saņēmusi Zinātniskā insti
tūta „BIOR” Diagnostikas centra 
veikto peldūdens analīžu rezul
tātus Lielvārdē – Daugavā pretī 
Daugavas ielai, Austriņās un 
Jumpravā – Rītupītē: 
Zilaļģu un citu fitoplanktona aļģu 

22.jūlijā ar skaistiem koncertiem, sportiskām aktivitātēm un jau-
kām atrakcijām piepildījām Lielvārdes novada svētkus „Zīmju ceļš 
Laimas zīmē” Lēdmanē.

Lielvārdes novada svētki 2017 Laimas zīmē pavadīti. No svētku 
atklāšanas Lielvārdē 28. jūlija vakarā atmiņā visvairāk glabāsies 
pateicības vārdi, laimes asaras un krāsaino ziedu pušķu radītais 
prieks.

Svētki Lēdmanē aizritēja Laimas liktās pēdiņās

Jau vairākas dienas pirms 
svētkiem Lēdmanes pagas
ta pārvaldes vadītājs Dzintars 
Laganovskis   uzraudzīja, kā tiek 
saposts pagasta centrs: pļauts 
zālājs, ravētas dobes, tīrīts dīķis, 
svētku vajadzībām celtas teltis, 
vesti galdi un citas nepieciešamās 
lietas. Un svētku dienai sākoties, 
jau atkal mūsu „pagasta galva” 
pats sēdās pie stūres, lai atvestu 
mediķi no Jumpravas, kliņģerus no 
Madlienas, organizētu atrakciju vil
cieniņa nogādāšanu no „Dinozauru 
parka” līdz centram, meiju atveša
nu, krēslu salikšanu.

Ar Ogres Kultūras centra pūtēju 
orķestri „Horizonts” Viļa Kokamegi 
vadībā tika atklātas sporta spē
les. Pirms tam sportistus ar uzrunu 
uzmundrināja sporta spēļu koor
dinators Lēdmanē Agris Pikšens. 
Spēlējām   pludmales volejbolu, 
strītbolu, burbuļfutbolu, notika zolī
tes 2. kārtas turnīrs. Par sportisko 
aktivitāšu noorganizēšanu pateica
mies sporta darba organizatoram 

Reinim Otisonam. Turpat stadio
nā ar „Dinozaura parka” vilcieniņu 
tika vizināti bērni. Paldies atrakciju 
parka „Avārijas brigāde” vadītājam 
Mārtiņam Brezauckim!

Svētku tirdziņā varēja iegādāties 
dažādu amatnieku un mājražotāju 
darinājumus, ikviens varēja uzzī
mēt Tatoo aplikāciju un apgleznot 
sejiņu, izmēģināt piparkūku gata
vošanu un cepšanu Dailas Vanagas 
sarūpētajā radošajā darbnīcā. Liels 
paldies Dailai par iespēju bērniem 
izbaudīt šo prieku! Paldies arī viņas 
palīgam Selvai Ervaldei! 

Paldies pensionāru kluba 
„Mārtiņroze” dalībniecēm par orga
nizēto Lielvārdes jostas fragmenta 
izšūšanu ar pogām! Ar nepacietī
bu bērni gaidīja, kad uguns kons
trukcijai varēs skrūvēt sveču kausi
ņus. Tiklīdz meistars Arvīds Podžuks 
iedeva skrūvgriežus, lielā aizrautībā 
viss tika saskrūvēts.  

Savu veiklību varēja pārbau
dīt „Dullā desmitnieka” atrakci
jās jauniešu teltī, ko sagatavoja 

Lielvārdes novada Jauniešu dome 
un Zita Bērziņa. Paldies viņiem! 
Interesantas bija arī piedāvātās 
atrakcijas – šaušana ar loku, inter
aktīvā šaušana un bumbiņu meša
na pa bundžām.

Svētku koncertu virkni uzsā
ka Ogres KC pūtēju orķestris 
"Horizonts", koncertā „Laimas 
takas skandinot” ar tauru skaņām 
tika ievibrēts gaiss. Vēlāk bērni 
varēja sekot notikumiem izrā
dē „Medusrausis”, ko piedāvā
ja „Pārsteiguma tēli”. Skanīgi un 
skaisti izskanēja Kokneses lauku 
kapellas „Aizezeres muzikan
ti” koncerts „Ej, Laimiņa, tu pa 
priekšu”, kuplinot ar dziesmām 
arī izstādes „Ar Laimiņas gudru 
ziņu” atklāšanu. Paldies jaunajām 
māksliniecēm, lēdmanietēm Daigai 
Saidānei, Kristīnei Saksei, Dagnijai 
Podegradei, Inesei Circenei, Ilutai 
Zolnerovičai, Aijai Perkevicai, 
Ausmai Eglītei un Dailai Vanagai par 
skaistajiem darbiņiem! Šo māks
lu viņas bija apguvušas Lielvārdes 
novada Mūzikas un mākslas sko
las pieaugušo interešu izglītības 
mākslas studijā Lēdmanes pamat
skolā. Liels paldies skolotājai Gintai 
Volkai par dotām zināšanām un 
ticību sev un tam, ko dari! Nākamo 
izstādi varēsim vērot novembrī 
Tautas nama jaunajās telpās.

Lēdmanes baznīcā notika svēt
ku dievkalpojums un pēc tam 
tika rādītas filmas „Vēstures liecī
bas par Lēdmanes dievnamu„ un 
„Sarunas ar novadniekiem”. Paldies 
Dzintaram Klementejevam par 
filmu demonstrēšanu!

Pirms izskanēja lēdmanieša 

Romualda Zarembo autorkoncerts 
„Es apjozu Laimas jostu”, Lielvārdes 
novada domes priekšsēdētāja 
Santa Ločmele un priekšsēdētājas 
vietniece Vita Volonte teica svētku 
uzrunu un sveica autoru par iegul
dījumu Lēdmanes pagasta sabied
riskajā dzīvē, par izjusto dzeju un 
dziesmām. Koncertā skanēja auto
ru Marijana Mežala, Ineses Neretas 
dziesmas dāmu vokālā ansambļa 
„STARI” izpildījumā.

Izvilinot no klausītājiem gaviļu 
saucienus un iesaistot dejošanā, 
koncertu sniedza jauniešu rokgrupa 
„Sub Scriptum” no Madonas, tādā 
veidā iesildot publiku nakts ballei 
ar grupu „Apvedceļš”.

Vakarā visi tika aicināti aizde
dzināt sveces uguns konstrukci
jai „Laimas slotiņa”, vērot, kā tā 
iepeld dīķa vidū, lai priecētu balles 
apmeklētājus.

Sirsnīgs paldies visiem par iegul
dījumu svētku tapšanā!

Liels paldies Lielvārdes nova
da svētku radošās darba grupas 
vadītājai un  Jumpravas kultūras 
nama vadītājai Dacei Nikolaisonei, 
LdNKC direktora pienākumu 
izpildītājai Ivetai Bulei,   kultū
ras nama „Lielvārde” direktorei 
Maijai Jaudzemai un saimniekam 
Andim Aņisimovam! Liels paldies 
Lielvārdes novada domei – apsaim
niekošanas nodaļas vadītājai Lienei 
Bērziņai, Uģim Dūniņam un visai 
komandai. Paldies Lēdmanes 
pamatskolas saimniekam Arno 
Kukam, Lēdmanes bibliotēkas 
vadītājai Venerandai Trumekalnei, 
Lēdmanes Sv.apustuļu Pētera un 
Pāvila Romas katoļu draudzei un 

priesterim Gregoram Ķibulim. 
Paldies floristei Daigai Saidānei 
par skatuves svētku noformējumu, 
SIA „SINDI” Mudītei un Saulvedim 
Andersoniem par telpām māksli
niekiem un darba grupai un elektrī
bas padevi skatuvei, SIA „MSTAGE” 
Jānim Rudzītim par skatuves un 
skaņas nodrošināšanu, apsardzes 
firmai “Reģionālais drošības ser
viss”. Sirsnīgs paldies Arvīdam 
Podžukam par uguns konstrukci
ju „Laimas slotiņa”, visiem māk 
sliniekiem par muzikālo devumu 
koncertos, amatierteātra „Greizie 
rati” aktrisēm Bebenei – Ritai 
Jaunozoliņai un Tomulienei – Annai 
Gaidukai, brīvprātīgā darba veicē
jam Agnim Vilciņam. Liels paldies 
biedrībai „Mājas sajūta” vadītājai 
Aijai Rempei par sagādāto cienastu 
māksliniekiem.

Paldies fiziskā darba veicējiem: 
Ņinai Moskaļenko, Genādijam 
Ivanovam, Agrim Leimanim, 
Astrīdai Sazanovai un Vairai 
Nazarovai. 

Un vislielākais paldies par snieg
to atbalstu, idejām, finansējumu, 
darbu organizēšanu, vadīšanu un 
veikšanu, lai svētki Lēdmanē nori
tētu godam, Lēdmanes pagas
ta pārvaldes vadītājam Dzintaram 
Laganovskim. Lēdmanieši lepojas 
ar tādu pagasta saimnieku.

Pateicoties visu kopīgam dar
bam, svētki Lēdmanē aizritēja 
Laimas liktās pēdiņās. Ticam, ka 
veiksmes un panākumu mums būs 
daudz! 

 Inese Nereta,
 Lēdmanes tautas nama vadītāja

Laimas zemē dzīvojot

Pēc dievkalpojuma baznīcā sau
les pielietajā Andreja Pumpura 
Lielvārdes muzeja pagalmā jau 
vienpadsmito reizi novada vēstu
rē tika sumināti mūsu novadnie
ki par redzošām acīm, par dar
bīgām rokām, par dāsnu sairdi, 
par darīšanu vairāk nekā tiek pra
sīts. Balva “Gada novadnieks 2016” 
par godprātīgu darbu un ieguldīju
mu Lielvārdes novada attīstībā tika 
dāvāta Janīnai Elksnītei un florbola 
komandai “Lielvārde”. 

Par godu “Gada novadniekiem” 
un prieku visiem svētkus baudīt 
sanākušajiem ausīm tīkamu emo
cionālu pārdzīvojumu piedāvāja 
muzikālā apvienība “Mielavs un 
Taurētāji”. Šī bija viena no tām 
retajām reizēm, kad dažādos kolek
tīvos nodarbinātie mūziķi atrada 
laiku, lai muzicētu kopā un jau zinā
mām vērtībām piešķirtu pavisam 
jaunas nokrāsas.

Mēs ticam, ka Laima ir klāt visos 
cilvēka dzīves svarīgākajos brīžos. 
Ja tās klātesamība koncerta laikā 
bija tikai viegli nojaušama, tad 
svētku vakara beigu daļā – mākslas 
konkursa svinīgajā noslēgumā – 
pati Laima kopā ar visiem sanā
kušajiem lepojās ar mūsu novada 
bagāto kultūrvēsturisko mantoju

mu, gleznainām ainavām un cil
vēkiem, kuriem galva īstajā vietā 
uz pleciem un arī sirds karsti pukst 
pareizajā krūšukurvja pusē.

Deviņi konkursa dalībnie
ki, mākslas amatieri, entuziasti, 
mākslas mīļotāji un mākslas radī
tāji, deviņi radoši cilvēki vērīgām 
acīm bija lūkojušies apkārtējā vidē, 
veidojuši skices, jaukuši krāsas un 
sēdējuši pie molberta, lai piedalītos 
mākslas konkursā “Laimas zemē 
dzīvojot”. Par konkursa uzvarētāju 
un galvenās balvas – Lielvārdes jos
tas – ieguvēju kļuva Lienīte Bērziņa. 
Žūrija norādīja, ka tieši šīs māk
slinieces ainava “Rumbiņas ieteka 
Daugavā” vispārliecinošāk pietu
vojusies konkursa mērķim – veici
nāt interesi par Lielvārdes novadu 
kā mākslinieciski rosinošu vietu, 
akcentēt novada vienreizīgumu, 
kultūru un dabas skaistumu.

Mākslas konkursa darbu izstāde 
muzejā būs skatāma visu augus
tu. Tāpēc ikviens interesents tiek 
aicināts to aplūkot un paust savu 
atzinību kādam no māksliniekiem, 
uzrakstot to uz izstādes telpā novie
totajām atklātnītēm! Ar Lielvārdes 
jostu rotātās sveicienu kartītes krā
sies visu izstādes laiku un noslēgu
mā tiks nodotas adresātam.

Laima kopā ar Māru un Dievu 
nosaka nākamo notikumu gaitu 
un pasaules kārtību. Un šī kārtī
ba nebūtu pilnīga, ja tajā iztrūktu 
pateicības. Tāpēc sakām sirsnīgu un 
lielu paldies visiem, kuri palīdzēja 
svētkiem tapt tieši tādiem! Paldies 
visiem konkursa dalībniekiem, 
konkursa žūrijai – Inesei Ciprusai 
un Sanitai Nikitenko, apvienības 
“Mielavs un Taurētāji” mūziķiem, 

koncerta skaņotājiem un gaismotā
jiem, producentei Zanei Auškāpai, 
Lielvārdes novada uzņēmēju bied
rībai, SIA “Māris & Co” darbinie
kiem, SIA „Sietiņš GO” un personīgi 
Gunai Sietiņai, optometrijas cen
tram “Spīdolas optika” un personī
gi Dzintaram Sprīvulim, ziedu salo
nam „Vinda”, koklētājai Asnatei 
Vadzišai! 

Gatavojoties nākamā gada 

Piektdienas vakars Andreja Pumpura Lielvārdes muzeja pagalmā.               Vitas Ozolas foto

novada svētkiem Dieva zīmē, 
centīsimies kāpt Laimas iemīta
jās pēdās, lai mūsu dzīves gaita 
kļūtu vieglāka, laimīgāka, un mēs 
patiešām varētu gūt apliecinā
jumu tam, ka dzīvojam Laimas 
zemē! 

 Irēna Arāja,
 Andreja Pumpura Lielvārdes 

muzeja kolektīva vārdā, galvenā 
muzeja speciāliste

Saņemti Zinātniskā institūta „BIOR” Diagnostikas 
centra veikto peldūdens analīžu rezultāti

ziedēšana – nav. 
Naftas produkti – nav. 
Virsmas aktīvās vielas – nav.
Piesārņojums ar peldošiem un 
citiem atkritumiem – nav.
Paraugi ņemti 08.08.2017.
Analīzes veiktas pēc Lielvārdes 
novada pašvaldības pasūtījuma.
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1. vietu ar 236 punktiem (no 
238 maksimālajiem punktiem) 
ieguva jau trīskārtējie čempioni 
“Saulesbērni” (Aivis Kusiņš, Regīna 
Virse, Kristaps Deksnis, Kristaps 
Šaka).

Bet viņiem uz pēdām mina un 
2. vietu ar 226 punktiem iegu
va komanda “Visa Veida Kustība” 
(Agris Pikšens, Jānis Mazitāns, Vita 
Mazitāne, Jānis Laurs).

3. vieta komandai “Sithu atrie
bība” (Andris Feldmanis, Vita 
Feldmane, Dainis Valentīns Innis, 
Arnis Janovs (199 punkti)).

Kā radošāko komandu organi
zatori izvēlējās komandu “Heisā 
Hopsā”, kuri arī jau ir pieredzes 
bagāti šo sacensību dalībnieki, bet 
šogad bija piestrādājuši pie sava 
vizuālā tēla, kas organizatoriem 
lika priecāties, par katru bildi, ko 
bija saņēmuši.

No 30 komandām, kas bija pie
teikušās sacensībām, startēja 29. 
Divas no komandām diemžēl līdz 
finišam netika un vienu no koman
dām sūdzību dēļ organizatori bija 
spiesti diskvalificēt par nolikuma 
neievērošanu. Uzvarētāju koman
das trīs stundu laikā bija noskrējuši 
aptuveni 24 km.

Katru gadu priecājos, ka mēs 
cilvēkiem liekam smaidīt un būt 
kopā.  Šādas sacensības naktī ir pār
baudījums ne tikai dalībniekiem, 
bet arī organizatoriem, un nereti 
– arī Lielvārdes iedzīvotājiem! Liels 

15. jūlijā aizvadījām skaistu, saules apmirdzētu, smiekliem pie-
pildītu Lielvārdes novada svētku 2017 “Zīmju ceļš Laimas zīmē” 
svētku dienu Jumpravā!

Daudz pateicīgu vārdu šajos 
svētkos izskanēja no māmiņām, 
jo piepūšamās atrakcijas jaunāka
jiem svētku apmeklētājiem bija bez 
maksas. Lielajās koka spēlēs un 
radošajās darbnīcās ikviens varē
ja izmēģināt savu roku veiklību un 
veiksmi.

Jau trešo gadu pēc kārtas novadu 
svētku laikā tiek organizēts svēt
ku gājiens, kurā aicināts piedalīties 
ikviens novada iedzīvotājs, iestāde, 
uzņēmums. Ar lepnumu par savu 
novadu gājiens virzījās pa Lāčplēša 
ielu uz Rembates parku. Paldies 
sieviešu vokālajam ansamblim 
“Pusnakts stundā”, folkloras kopai 
“Josta” un skatītājiem par uzmun
drinājumu gājiena dalībniekiem!

Paldies koncerta „Godāsim 
Laimas māti” vadītājai Baibai 
SipenieceiGavarei, kura ne tikai 
vadīja koncertu, bet ar svētku svei
cieniem sagaidīja gājiena dalīb
niekus. Turpinājumā, saules luti
nāti, Spīdalas saliņā baudījām 
kultūras nama „Lielvārde” ama
tiermākslas kolektīvu sniegu
mu. Paldies par smaidiem un rai
tajiem soļiem bērnu un jaunie
šu deju kolektīvam “Pūpolītis”, 
vidējās paaudzes deju kolektīviem 
“Vēji” un “Lāčplēsis”, kā arī senio
ru deju kopai „Sidrabotie gadi”. 
Paldies par mirdzošām acīm un 
skanīgām balsīm bērnu vokālajai 
studijai “Mikauši”, sieviešu vokāla

Aizvadīti Lielvārdes 
novada svētki Laimas zīmē
29. jūlijā agrā rīta stundā sākās rosība gadatirgū „Pašas Laimas la-
bumiņi” Rembates parkā. Apmeklētājus priecēja Laimas labumiņi, 
ko sagatavojuši mājražotāji, daiļamata meistari, individuālā darba 
veicēji, zemnieku saimniecības. Paldies Lielvārdes Tautas teātra 
aktieriem par gadatirgū radīto atmosfēru!

jam ansamblim “Pusnakts stundā”, 
jauktajam korim “Lāčplēsis” un 
senioru korim “Kamene”! Paldies 
kolektīvu vadītājiem, asistentiem, 
koncertmeistariem! Paldies  Laimas 
zīmes veidotājam Jānim Brikulim!

Neaizmirstams un skaists mir
klis bija Goda krēsla atklāšana 
Artvedam un Verai Paeglēm, kuri 
ar savu mūža ieguldījumu veicinā
juši Lielvārdes jostas atpazīstamību.

Lielvārdes novada radošās stu
dijas darbu izstādi „Vasaras virpu
lī”, kuru atklājām svētkos, iespē
jams apmeklēt kultūras namā 
“Lielvārde” līdz 30. septembrim. 

Kuplais pulks svētku apmeklētāju 
baudīja brāļu Auzānu koncertprog
rammu “Uzliec veco gramofonu”, 
bet kulminācija, protams, bija balle 
kopā ar grupu “Tirkizband” un Dj 
Terapeec.

Paldies Lielvārdes novada 
Kultūras centra darbiniekiem un 
kultūras nama “Lielvārde” darba 
grupai, kā arī brīvprātīgajiem par 
ieguldīto darbu! Paldies visiem, 
kas deva savu artavu, lai svētki 
izdodos. Paldies iedzīvotājiem un 
viesiem, kas bija kopā ar mums 
Lielvārdes novada svētkos “Zīmju 
ceļš Laimas zīmē” un uz tikšanos 
nākamajos svētkos. 

Paldies atbalstītājam par skaisto 
gaismas mirkli pusnaktī! 

Maija Jaudzeme, 
Kultūras nama “Lielvārde” vadītāja

Lielvārdes novada svētki “Zīmju 
ceļš Laimas zīmē” Jumpravā

Pirmā dienas daļa bija veltī
ta sportiskajām aktivitātēm, kuras 
bija sarūpējis sporta darba organiza
tors Reinis Otisons un velo koman
das “JumpravasDendrārijs” pārstā
vis Pēteris Beķeris. Liela aktivitā
te bija pie hennas radošās darb
nīcas, Interešu un izglītības centra 
“Lielvārdi” un jauniešu telts. Paldies 
Jānim Lūsim, Lielvārdes novada 
Jauniešu domei un jaunatnes lietu 
speciāliste Zitai Bērziņai. 

Ludboržu dīķī, sadarbībā ar bied
rību “Dzelmju attīstībai” bija iespē
ja izbraukt ar katamarānu un SUP 
dēli. Kultūras namā atklājām brī
nišķīgu gleznu izstādi ar Ilzes 
Krūkles, Tatjanas Maļinovskas, Irinas 
Uļjanovas, Diānas Vilcānes un Jura 
Apses darbiem. 

Īpašajā foto rāmī veidotās 
Rolanda Kozuļa bildes būs apskatā
mas 1. septembrī, digitālās izstādes 
atklāšanas svētkos. 

Paldies par atsaucību tirgotā
jiem! Uz mazās skatuvītes varē

ja vērot Jumpravas kultūras nama, 
Jumpravas amatierteātra un režisora 
Jāņa Kroņa iestudētu koncertuzve
dumu “Laimas līkloči Jungernhofā”. 
Tajā piedalījās folkloras kopa “Liepu 
laipa”  un jauktais koris “Jumprava” 
Turpinājuma – skaists akustis
kais koncerts ar Karīnu Slišāni un 
Artjomu Sarvi, Laimas soļus kon
certā “Laimas vīti dzīpariņi” izdejoja 
bērnu deju kolektīvs “Rītupīte”, jau
niešu deju kolektīvs “Jumpraviņa”, 
vidējās paaudzes deju kolektīvs 
“Saime”, vidējās paaudzes deju 
kolektīvs “Dzēse” no Skrīveriem 
un Ogres senioru deju kolektīvs 
“Ogrēnietis”. Pēc Lielvārdes nova
da domes priekšsēdētājas Santas 
Ločmeles svētku uzrunas uz skatu
ves kāpa iemīļotā grupa “Tumsa”. 
Līdz ar tumsas iestāšanos visi nova
da iedzīvotāji un viesi varēja izde
joties nakts zaļumballē ar grupu 
“Pirmais kurss” un DJ Anss. 

Sirsnīgs paldies visiem brīvprātī
gajiem: Dagnijai Lazdiņai, Tomasam 

Kozlovskim, Annijai Bojārei, Ingai 
Ketnerei, Kristiānam Akmeņkalnam, 
Amandai Ļeonovičai, Artai 
Jurgensonei, Dārtai Elzai Ošai, 
Agnetai Liepiņai, uzticamākajiem 
palīgiem Judītei Rušķei un Ilvai 
Biķerniecei!

Sirsnīgākais paldies Jumpravas 
kultūras nama kolektīvam un 
Jumpravas pagasta pārvaldes kolek
tīvam, personīgi Diānai Borozkinai, 
Aleksejam Dumbram, Dacei 
Dombrovskai, Gintai Jablonskai, 
Ivetai Zālītei un Diānai Keivišai. Visi 
iesaistītie operatīvi, kvalitatīvi un 
atbildīgi veica gan uzticētos pienā
kumus, lai kopīgiem spēkiem vei
dotu skaistus svētkus! Liels paldies 
Ceļu policijai, pašvaldības policijai un 
apsardzes firmai “Reģionālais drošī
bas serviss”!

Sirsnīgs paldies visiem par ieguldī
jumu, paldies brīnišķīgajiem apmek
lētājiem par izrādīto aktivitāti! 

Uz tikšanos Lielvārdes novada 
svētkos 2018 Jumpravā! 

Dace Nikolaisone, 
Lielvārdes novada svētku radošās 

darba grupas vadītāja

“Nakc oriententerēšanās” – 
pārbaudījums dalībniekiem 
un rīkotājiem
Arī šogad Lielvārdes novada 
svētku ievaros “Zīmju ceļš – 
Laimas zīmē” norisinājās “Nakc 
oriententerēšanās” sacensības! 
Šogad sacensības kopā pulcēja 
aptuveni 120 sacensību dalīb-
niekus.

prieks arī redzēt komandas no bla
kus novadiem – šoreiz trasē cīnī
jās arī komanda no Ogres. Paldies 
visiem par sapratni un palīdzību! 

Ceram uz tikšanos jau nākam

gad, kad Lielvārdes novada svētkus 
svinēsim Dieva zīmē! 

Zita Bērziņa, 
Jaunatnes lietu speciāliste

Gaidot startu.                 Vitas Ozolas foto

2017./ 2018. gada sezonu uzsāk kolektīvi:
Deju kolektīvs „Pūpolītis” – vadītāja Iluta Mistre. 
4. septembrī plkst. 14.00 – 2.3. klases grupa
14.45 – 4.5. klases grupa 
15.45 – 6.7. klases grupa 
17.00 – 8.10. klases grupa 
18.15 – 11. 12. klases grupa
5. septembrī plkst. 17.00 – trīsgadīgo un četrgadīgo grupa
17.40 – piecgadīgo grupa 
18.20 – sešgadīgo un septiņgadīgo grupa.
4. septembrī plkst. 18.30. folkloras kopa „Josta” – vadītāja Ilze 
Vecmane. 
4. septembrī plkst. 19.00 – vidējās paaudzes deju kolektīvs „Lā-
čplēsis” – vadītājs Andris Koknevičs. 
5. septembrī plkst. 19.00 – Jauktais koris „Lāčplēsis” – vadītājs 
Jānis Ungurs. 
5. septembrī plkst. 19. Lielvārdes Tautas teātris – režisors Kārlis 
Lišmanis. 
7. septembrī plkst. 20.00 Jauniešu deju kolektīvs „Pūpolītis” – 
vadītāja Iluta Mistre. 
10. septembrī plkst. 16.00 bērnu vokālā studija „Mikauši” – va-
dītāja Baiba Klepere. 
11. septembrī plkst. 19.30 vidējās paaudzes deju kolektīvs 
„Vēji” – vadītāja Iluta Mistre. 
11. septembrī plkst. 20.00 sieviešu vokālais ansamblis „Pus-
nakts stundā” – vadītāja Baiba Klepere. 
13. septembrī plkst. 16.00 – senioru koris „Kamene” – vadītājs 
Antonijs Kleperis. 
Jauniešu teātra studija „Degsme” – vadītāja Aija Krompāne.

Ja esi labākajos gados (pēc 40), ja patīk dejot, dāmu deju kolektīvs 
“Harmonija” aicina tevi savā pulkā. Pirmā nodarbība 26. septembrī plkst. 
19.30, tālrunis uzziņām 29748978
INFORMĀCIJAI: Kultūras nams „Lielvārde”, tālr.65053684, mob. tālr. 
29192564.

Nāc un darbojies kopā ar mums 
kultūras namā „Lielvārde”!
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Vilnis Harijs Pucis: “Eiropas un 
Pasaules čempionātos cenšos 
nest Latvijas vārdu pasaulē.”

Ģimeņu sporta dienā
Lielvārdes novada svētku ietvaros draudzes “Gars un Patiesība” jaunieši sadarbībā ar Lielvārdes nova-
da jauniešu domi organizēja “ĢIMEŅU SPORTA DIENU”.

Mešana mērķī sagādā daudzus jaukus mirkļus.

Šī bija iespēja ģimenēm ar bēr
niem jautri, atraktīvi un aktīvi 
pavadīt laiku! Ģimenes izmēģinā
ja savus spēkus dažādās veiklības 
stafetēs, atraktīvā āra boulingā, kri
ketā. Lielu popularitāti ieguva loku 
veidošanas un šaušanas uzdevumi, 
kur bērni ar vecākiem kopīgi varēja 
izmēģināt spēkus trāpīšanā mērķī. 

Stafešu uzdevumi tika veido
ti tā, lai iedvesmotu vecākus arī 
mājās veidot radošus, vienkāršus, 
atraktīvus uzdevumus kopīgai laika 

pavadīšanai.
Šogad atsaucība bija ļoti liela 

– “Ģimeņu sporta dienā” piedalī
jās 53 sportiski aktīvas Lielvārdes 
novada ģimenes. 

Katrā no aktivitāšu punktiem tika 
apbalvoti uzvarētāji: 

• mešana mērķī – komanda 
“Krūmiņi”;

• atraktīvā stafete – komanda 
“ZKM”;

• krikets – komanda “Durstīgi 
dzēlīgie”;

• boulings – komanda 
“Skudras”;

• loka šaušana – komanda 
“Alfa”.

Liels paldies visām ģimenēm, 
kas piedalījās, kā arī līdzjutējiem, 
kas bija atnākuši atbalstīt savus 
draugus un radiniekus. 

Ģimeņu sporta dienas lielākais 
prieks ir kopā būšana!  

Zane Zeltiņa,
 draudzes “Gars un patiesība” 

pārstāve

3. augustā Lielvārdes novada pašvaldības pārstāvji un Jauniešu 
biznesa ideju konkursa komisija bija apciemot šī gada konkursa 
uzvarētāju Mārci  Ziemeli.

Mārcis 
ar "Zied 
Zeme" 
projektu 
vadītāju 
Māri 
Cīruli. 

Zitas 
Bērziņas 

foto

Jauniešu biznesa 
konkursa uzvarētājs sācis 
uzņēmējdarbību Lēdmanē!

Mārcis pēc uzvaras konkursā 
izveidojis uzņēmumu “Ziemeļu 
akmens”.

Mārcis Ziemelis: “ZIEMELU 
AKMENS" savu darbību uzsāka šī 
gada 8. jūnijā. Mēs nodarbojamies 
ar šķeltu Latvijas laukakmens apda
res plākšņu ražošanu. Piedāvājam 
arī šķeltus akmeņus, kalibrētu gra
nīta bruģakmeni. Varam izgatavot 
arī pulētus akmeņus, akmens puķu 
statīvus un vāzes.

No apdares plāksnēm var 

mūrēt atbalstsienas, pakāpienus, 
sētas stabus, vai arī apmūrēt visu 
māju u.c. No granīta bruģakmens 
ir iespējams izlikt iebraucamo 
ceļu, taciņas u.c.”

“Lielvārdes novada pašvaldības 
vārdā novēlu Mārcim veiksmi un 
izdošanos jauna biznesa uzsākša
nai, liels prieks redzēt tik jaunus, 
bet apņēmīgus Lielvārdes novada 
jauniešus”.  

Zita Bērziņa, 
Jaunatnes lietu speciāliste

- Sports un sportisti vienmēr 
ir tie, kas vislabāk nes savas 
valsts, novada vai pilsētas vārdu, 
tā teikt, uz ārpusi. Piemēram, 
Lielvārdē ļoti populārā ir valsts 
čempione florbolā, ir panāku-
mi arī citos sporta veidos. Vai arī 
sevi redzat kā Lielvārdes vārda 
nesēju plašajā pasaulē?

 Basketbols ir komandas spēle, 
un, piedaloties Eiropas un pasau
les čempionātos, pārstāvu Latviju, 
tādējādi cenšos nest Latvijas vārdu 
pasaulē. Starp citu, gan Eiropā, 
gan pasaulē ar Latvijas basketbo
listiem ir jārēķinās. Latvijas senio
ri pasaulē kopvērtējumā stabili 
turas pirmajā sešniekā pēc izcī
nītām medaļām. Kas attiecas uz 
Lielvārdes vārda nešanu pasaulē, 
tad tas vairāk notiek savstarpējās 
sarunās ar citiem basketbolistiem – 
gan vairāk nekā 20 gadus piedalo
ties Latvijas maksibasketbola čem
pionātos, gan Eiropas un pasau
les čempionātos. Eiropas un pasau
les čempionātos Latvijas komandu 
spēlētāji tiek uzskatīti kā rīdzinie
ki, bet es skaidroju, ka es esmu no 
50 km attālās mūsu mazpilsētas 
Lielvārdes.

- Parasti sportistiem jautā: kā 
ar fanu uzmanību? Katrā ziņā 
Lielvārdes sabiedrībā jūs pazīst, 
jo nebūt ne bieži ir aktīvi spor-
tisti senioru vecumā, kas pieda-
lās senioru turnīros 75+ vecuma 
grupā...

 Lielvārdē autogrāfus neprasa, 
bet par to, kā veicies Eiropas vai 
pasaules čempionātos, gan intere
sējas diezgan daudzi. Citi apsveic 
ar panākumiem, citi ir izbrīnīti par 
to, ka tādā vecumā vēl piedalos 
Eiropas un pasaules čempionātos.

- Kas ir tie cilvēki, ar kuriem 
kopā spēlējat Latvijas maksi-
basketbola izlasē savā vecuma 
grupā, kā esat atraduši viens 
otru?

Lielvārdietis Vilnis Harijs Pucis ir maksibasketbolists. Turklāt – labs, un spēlē Latvijas izlasē. Tiem, 
kas vēl nezina – maksibasketbols tas pats basketbols vien ir, tikai spēlētāji ir senioru vecumā. Vilnis 
pārstāv mūsu valsti vecuma grupā 75+, tātad savā ļoti cienījamajā vecumā saglabājis gan jauneklīgu 
enerģiju, gan cīņas sparu basketbola laukumā, gan pie viena spēj aizraut ar savu sportošanu krietni 
jaunākus novadniekus Lielvārdē un Kaibalā. Nule kā Vilnis kopā ar Latvijas komandu atgriezies no 14. 
pasaules maksibasketbola čempionāta Toskānā, Itālijā. Atgriezies ar izcīnītu vicečempiona titulu, finā-
lā zaudējot vien amerikāņiem. Intervijā “Lielvārdes Novada Ziņām” pasaules čempionāta medaļnieks 
stāsta par to, kā saglabāt dzīves un sportošanas prieku.

 Mani komandas biedri šā gada 
Latvijas maksibasketbola izlasē ir 
rīdzinieki – LBSK biedri. LBSK dibi
nāts jau pagājušā gadsimta 80. 
gados. Piedaloties Latvijas maksi
basketbola čempionātos jau vai
rāk nekā 20 gadus, pārstāvu Ikšķili, 
Ogri un LBSK.  Šogad Latvijas mak
sibasketbola čempionātā, spēlējot 
75+ komandā, kopā ar LBSK ir 
izcīnīta zelta medaļa, bet spēlē
jot kopā ar 70+ Ogres komandu 
– bija sudrabs. Pēdējos septiņus 
gadus esmu uzaicināts piedalīties 
gan 70+, gan 75+ Latvijas izlasēs.

- Vai senioru komandās ir arī 
citi lielvārdieši, kas aktīvi sporto 
un piedalās sacensībās?

 Cik man zināms, Latvijas maksi
basketbola čempionātos iepriekšē
jos gados ir piedalījušies vismaz vēl 
četri lielvārdieši.

- Vēl pirms neilga laika pašval-
dības portālā bija publicēta ziņa, 
ka trenējaties Kaibalas skolā 
kopā ar jauniešiem, kuri līdz ar 
to ir motivēti apmeklēt treni-
ņus – ja jau Vilnis var, tad jaunie-
šiem nudien būtu kauns nevarēt. 
Kā saprotaties ar sportiskajiem 
Kaibalas jauniešiem?

 Ar jauniešiem treniņos sapro
tamies ļoti labi, un es esmu ļoti 
pateicīgs, ka man 75 gadu vecumā 
ir iespējas trenēties Kaibalā.

- Tomēr basketbols nav tas 
sporta veids, ar ko esat nodar-
bojies visu mūžu. Kaut arī sports 
nav bijis svešs jau no jaunības. 
Ar ko esat nodarbojies iepriekš?

 Basketbolu spēlēju okupācijas 
armijā un studiju laikā, bet pēc stu
dijām apmēram 15 gadus ar dažā
diem panākumiem startēju dažā
dos autorallijos.

- Pastāstiet, lūdzu, par 
Toskānas turnīru – 14. pasaules 
maksibasketbola čempionātu.

 Šā gada pasaules čempionāts 
maksibasketbolā notika no 30. jūni
ja līdz pat 9. jūlijam Montekatini 
Terme, Toskānas apgabalā, Itālijā. 
Montekatini čempionāts bija zīmīgs 
ar to, ka tajā piedalījās rekordskaits 
veterānu, gandrīz 400 veterā
nu basketbola komandas. Spēles 
notika 20 sporta zālēs no 8 rītā 
līdz vēlam vakaram. Latvija bija 
pārstāvēta piecās vecuma grupās 
sievietēm un četrās vecuma gru
pās vīriešiem. 50+ sievietes izcīnīja 
zelta medaļas, bet mēs, 75+ vīriešu 
izlase, izcīnījām sudrabu (finālā ar 
10 punktu deficītu zaudējām ASV). 
Vēl jāpiebilst, ka Latvija pirmo reizi 
piedalījās ar 75+ komandu.

- Jūs un Lielvārde. Kādas ir jūsu 
“lielvārdieša saknes”?

 Lielvārdietis esmu no 1970. 
gada. Strādāju gan PMK20 (PMK: 
saīsinājums no “pārvietojamā 
mehanizētā kolonna” padomju lai
kos – red.piebilde), gan kolhozā 
“Lāčplēsis”, esmu vadījis pilsētas 
ūdenssaimniecības būvdarbus, kā 
arī gāzes vada uz Lielvārdi būv
darbus, līdz ar to esmu gana iepa
zinis Lielvārdes cilvēkus un viņu 
problēmas. Diemžēl es neteiktu, 
ka lielvārdieši stāv un krīt par savu 
Lielvārdi. Man šķiet, ka tiem, kas 
domā, ka visi lielvārdieši stāv un 
krīt par Lielvārdi, ir nopietni jāpār
vērtē savs viedoklis un veikums, 
kā arī savs pašnovērtējums, bet tā 
latiņa jāpaceļ augstāk. Otra prob
lēma – ļoti satraucošs ir fakts, ka 
daudzi, it īpaši jaunieši, ir pametu
ši Lielvārdi.

- Visbeidzot, kas ir mūsu 
novada stiprās puses? Kas būtu 
jāuzlabo?

 Lai arī par Lielvārdes jostu jop
rojām ir tikai hipotēzes, nenolie
dzami, ka Lielvārdes josta ir ļoti 
populāra. Otrs varētu būt atrašanās 
vieta – gan Daugavas krastā, gan 
netālu no Rīgas ar daudzām vēstu

riskām vietām. Uzskatu, ka domei 
būtu ļoti svarīgi steidzīgi pieņemt 
netradicionālu lēmumu par admi
nistratīvā aparāta būtisku samazi
nāšanu, veikt administratīvā apa
rāta atestāciju. Pārskatīt saistošos 
lēmumus ar mērķi samazināt biro
krātiju. Tik mazam novadam admi
nistratīvais aparāts būtu jāsamazi
na vismaz par 30 – 50 procentiem.

- Jūsu novēlējums novad - 
nie kiem.

 Tiem, kas nav apmierināti ar 
šodienas valsts iekārtu un izjūt dis
komfortu, ar steigu beidzot jāaiz
mirst sociālisms un jāiekļaujas 
šodienas realitātēs. Izglītojoties, 
uzsākot savu biznesu vai strādājot 
un radot pievienoto vērtību. 

Ainars Vladimirovs

Latvijas izlase – pasaules vicečempione 75+ vecuma grupā. Lielvārdietis 
Vilnis Harijs Pucis – pirmajā rindā vidū.              Foto – no personiskā arhīva
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Šogad Lielvārdē pirms Lielvārdes novada svētkiem nosvinēti vēl 
kādi svētki. Pašvaldības finansētajai bērnu vasaras nometnei “Zaļā 
cepure” šogad apritēja apaļi 10 gadi. “Zaļās cepures” dzimšanas 
diena nosvinēta godam – ar dāvanām un dzimšanas dienas torti.

Sabiedrības virzītas vietējās attīstības stratēģijas 2015-
2020 piektajā projektu iesniegumu pieņemšanas kārtā 
piešķirtais atbalsta apmērs 227691,51 EUR.

PPP biedrība “Zied zeme” izsludina projektu iesniegumu 
pieņemšanas 5. kārtu no 2017. gada 11. septembra līdz 11. oktobrim

Projektu iesniegumi tiks pieņem
ti sekojošās rīcībās:

• Rīcība 1.2. Atbalsts lauksaim
niecības produktu pārstrādei, tai 
skaitā pašu saražotās produkcijas 
iepakošanai, to realizēšanai tirgū 
un kvalitatīvu darba apstākļu radī
šanai. Paredzēts veicināt lauksaim
niecības produktu pārstrādi un iepa
košanu, radot pievienoto vērtību 
lauksaimniecības produktiem, sek
mējot nodarbinātību un jauninā
jumu ieviešanu. Lauksaimniecības 
produktu pārstrāde ir jebkura dar
bība ar lauksaimniecības produk
tu, kuras rezultātā tiek iegūts pro
dukts, kurš arī ir lauksaimniecī
bas produkts, izņemot saimniecī
bā veiktas darbības, kas vajadzī
gas, lai dzīvnieku vai augu produk
tu sagatavotu pirmajai pārdošanai. 
Gala produkts izmantojams pārti
kā. Projektu var īstenot arī koppro
jektā ar citiem atbalsta saņēmē
jiem. Projekti īstenojami VRG dar
bības teritorijā – Baldones novadā, 
Ikšķiles novadā, Ķeguma novadā, 
Lielvārdes novadā, Ogres novadā 
(izņemot Ogres pilsētu). Maksimālā 
attiecināmo izmaksu summa vie
nam projektam –  50 000 EUR (70 
000 EUR, ja ieguldījumi būvniecībā 
ir vismaz 70 % no projekta attieci
nāmo izmaksu summas). Atbalsta 

intensitāte – 70% no projekta attie
cināmo izmaksu summas.

• Rīcība 1.3. Atbalsts vides radī
šanai vai labiekārtošanai, kurā tiek 
realizēta vietējā produkcija, un 
jaunu realizācijas veidu īstenoša
na. Paredzēts veicināt tradicionālu 
un netradicionālu vietējās produk
cijas realizācijas veidu attīstību, 
piemēram, tirgus laukumi un to 
aprīkojums, vietējo pārstrādātāju 
veikali, mobilas un pārvietojamas 
tirdzniecības vietas, internetveika
la izveide, degustāciju saimniecī
bas, kurās notiek lauksaimniecības 
produktu pārstrāde, mājražotāju 
un amatnieku centri, vienota koor
dinējoša institūcija, kas veicinātu 
PPP biedrības "Zied zeme" darbī
bas teritorijas vietējo ražotāju pro
duktu realizāciju, tostarp eksportu 
un tirdzniecību ārpus LV. Atbalstu 
var saņemt projekta īstenošanai 
arī Ogres pilsētā, ja atbalsta pre
tendents ir lauksaimniecības pro
duktu ražotājs, lauksaimniecības 
produktu pārstrādātājs vai lauk
saimniecības pakalpojumu koope
ratīvā sabiedrība, un šī persona ir 
reģistrēta vietējās rīcības grupas 
darbības teritorijā. Projektu var 
īstenot arī kopprojektā ar citiem 
atbalsta saņēmējiem. Maksimālā 
attiecināmo izmaksu summa vie

nam projektam – 20 000 EUR (70 
000 EUR, ja ieguldījumi būvniecībā 
ir vismaz 70 % no projekta attieci
nāmo izmaksu summas). Atbalsta 
intensitāte – 70 % no projekta 
attiecināmo izmaksu summas.

PROJEKTU ĪSTENOŠANAS 
TERMIŅŠ:

 Ja tiek veikta būvniecība, teri
torijas labiekārtošana: 2 gadi no 
Lauku atbalsta dienesta lēmuma 
pieņemšanas par projekta iesnie
guma apstiprināšanu.

 Pārējiem projektiem – 1 gads 
no Lauku atbalsta dienesta lēmu
ma pieņemšanas par projekta 
iesnieguma apstiprināšanu.

PROJEKTU IESNIEGUMU 
IESNIEGŠANA

Projektu iesniegumus var 
iesniegt līdz 2017. gada 11. oktob
rim elektroniski, izmantojot Lauku 
atbalsta dienesta Elektroniskās 
pieteikšanās sistēmu vai saskaņā 
ar Elektronisko dokumentu likumu 
sūtot elektroniski parakstītu doku
mentu uz Lauku atbalsta dienes
ta elektroniskā pasta adresi: lad@
lad.gov.lv. Projektu iesniegumus 
papīra dokumenta formā iesniedz 
PPP biedrība “Zied zeme”, Raiņa 
ielā 11a, Lielvārdē līdz 2017. gada 

Bezglutēna produkci-
jas ražotne / Monika 

Ziemele (SIA “DIAMONDS 
FOOD GROUP”).

Ražošanas iekārtu 
iegāde ar mērķi paliel-
ināt ražošanas apjomus 
un ieviest jaunus pro-
duktus / SIA “Jumpravas 
sidrs”.

11.oktobra plkst. 17.00. Papildus 
informācija Lauku atbalsta dienes
ta tīmekļvietnē www.lad.gov.lv.

PAPILDINFORMĀCIJA UN 
KONSULTĀCIJAS

Ar vietējās attīstības stratēģiju 
varat iepazīties un saņemt bez

maksas konsultācijas PPP biedrī
bā “Zied zeme”, Raiņa ielā 11a, 
Lielvārdē, PPP biedrības “Zied 
zeme” tīmekļvietnē www.ziedze
me.lv vai, sazinoties ar adminis
tratīvo vadītāju Lindu Cīruli, tālru
ņa nr. 25623775, epasts: linda@
ziedzeme.lv. 

Nometnei “Zaļā cepure” 10 gadi

Nometnes “Zaļā cepure” 10 gadu jubilejā.

Sporta dienā Lielvārdes parkā.         Beatas Kempeles foto

Ekskursija Mežaparkā.    Foto no nometnes arhīva

Nometnes vadītāja Vita 
SalenieceŠmaukstele un izglītības 
nodaļas sociālie pedagogi Inguna 
Kaniņa un Anda Dūniņa iepriecināja 
50 pašvaldības bērnus ar dažādām 
izglītojošām, radošām un izklaidē
jošām nodarbībām.

Mēs pagatavojām oriģinālas 
sejas maskas no ģipša, mācījāmies 
orientēties vienā no Lielvārdes 
ievērojamākajiem apskates objek
tiem – Lāčplēša parkā, devāmies 
ekskursijā uz Rīgas ZOO, apzinā
jāmies atbildību Cilvēcības mācī
bu stundā dzīvnieku patversmē 

“Ulubele”, vērojām, kā top ādas 
izstrādājumi, un arī paši pagatavo
jām sev dāvanu – ādas rokassprā
dzi Kokneses “Mazajā kāpā”, izzi
nājām Likteņdārzu (pārbaudījām 
vai Likteņdārzs gatavs Latvijas 
valsts simtgadei), spēlējām teātri 
un katru dienu baudījām garšīgas 
svētku pusdienas, ko mums sarū
pēja “Pannas” darbinieki.

Katram nometnes dalībniekam 
bija iespēja pagatavot krāšņu svēt
ku kūkas gabaliņu – dārgumu kas
tīti, bet nometnes “Zaļā cepure” 
noslēguma dienā visus pārstei

dza milzīgā, krāšņā un ļoti garšīgā 
dzimšanas dienas torte. 

Kā katru gadu, “Zaļajā cepurē” 
bija daudz smieklu, prieka un drau
dzības. Pat lietainie laikapstākļi 
nespēja sabojāt dalībnieku pozitīvo 
noskaņojumu. Prieks, ka mums aug 
aktīvi, izturīgi, pieklājīgi un zināt
kāri bērni.

Nometnes darbinieki saka pal
dies visiem dalībniekiem un viņu 
vecākiem par ieguldīto darbu bērnu 
audzināšanā!

Paldies mūsu pašvaldībai un 
Lielvārdes novada Sociālajam die
nestam par doto iespēju un piešķir
to finansējumu nometnei!

Paldies Izglītības nodaļas speciā
listiem Zitai un Reinim par teicami 
noorganizēto foto orientēšanos!

Paldies “Pannai” un konditoriem 
par garšīgajām maltītēm un torti!

Paldies visiem Dienas centra dar
biniekiem, it sevišķi Ingai Vairogai, 
par palīdzību nometnes tapšanā 
un norisē!

Paldies šoferīšiem Uldim un 
Alnim par drošo vizināšanu! 

Lielvārdes novada izglītības  
nodaļas Sociālās pedagoģes 

Inguna Kaniņa 
un Anda Dūniņa
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Iznāk 1 reizi mēnesī,
4290 eksemplāri.

Izdevējs – Lielvārdes
novada pašvaldība

Atbildīgā par izdevumu Beata 
Kempele, tālr. 26610250,
epasts: lz@lielvarde.lv

Pārpublicējot materiālus, 
atsauce uz „Lielvārdes 

Novada Ziņām” obligāta.
Iespiesta SIA “Poligrāfijas grupa
Mūkusala”. Makets – “Tēls PR®”.

70. dzimšanas dienu 
nosvinējušas

Lielvārdē 
Ilze Rubene

Anna Meņģelsone
Lēdmanē

Inta Zvēra

75. dzimšanas dienu nosvinējuši
Lielvārdē

Antoņina Āboltiņa
Rudīte Jefremova

Jānis Ungurs
Pīķe Dzintra
Ināra Strēle

Dzintars Stankevičs
Zinaida Kuzmane

Rita Opincāne
Jumpravā

Biruta Trušele

80. dzimšanas dienu nosvinējuši
Lielvārdē

Raimonds Rīters
Anna Sudnikoviča 
Vija Kipenvarlica 

Pēteris Roste
Anna Varlamova 

Kārlis Frīdenbergs
Roberts Krickis

Lēdmanē
Zaiga Stukle

85. dzimšanas dienu nosvinējuši
Lielvārdē

Roberts Ozoliņš
Vladislavs Vaivods

90. dzimšanas dienu 
nosvinējušas

Lielvārdē
Monika Saulīte

Jumpravā
Imanta Paulīte

Paldies par Jūsu mūža devumu!

Ja nevēlaties, lai informācija par jūsu 
dzimšanas dienu tiktu publicēta paš
valdības izdevumā, lūdzu, sazinie
ties ar pašvaldību: tālr. 26610250 

vai epasts: lz@lielvarde.lv

Sirsnīgi sveicam 
jūlija jubilārus!

Nākamais  
„Lielvārdes Novada Ziņu” 

numurs iznāks  
2017. gada 14. septembrī. 

Materiālu iesūtīšanas  
termiņš – 29. augusts.

Mīļi sveicam no 2017. 
gada jūlijā Lielvārdes novada 
dzimtsarakstu nodaļā reģis-
trētos jaundzimušos:

Lielvārdes pilsētā
Edvardu, Rodrigo, Sandru,
Rebeku, Viktoriju.

Jumpravas pagastā
Katrīnu.

Lēdmanes pagastā
Elizabeti, Mārtiņu.

Visplašākā Lielvārdes novada informācija: www.lielvarde.lv

No 2017. gada jūlijā no mums 
šķīrušies 
(miršana reģistrēta Lielvārdes 
novada dzimtsarakstu nodaļā):

Lielvārdes pilsētā
Dzidra Lūse, dzim.1936.g.
Ilga Vītoliņa, dzim.1940.g.
Mārtiņš Grigorovičs, 
dzim.1945.g.

Jumpravas pagastā
Irēna Dannenberga, 
dzim.1929.g.

Lielvārdes pagastā
Jeronims Kazaks, dzim.1929.g.

Mūsu līdzjūtība tuviniekiem.

Līdzjūtība

 Lielvārdē 
01.09. Rembates parkā Jestrā 

Zinību pēcpusdiena.
No plkst. 15.00 īpašas 3 dimen-

siju šūpoles Orbitron.
17.30 Liepājas Ceļojošā leļļu 

teātra MASKA muzikāla leļļu 
teātra izrāde bērniem „Kliņķīša 
piedzīvojums vai kā rūķis drau-
gus atrada”. 

19.00 1. septembra ballīte ar 
Kašera Sapņu fabriku.

21.00 Brīvdabas kino.

09.09. plkst. 15.00 kultūras 
namā „Lielvārde”. Agra Liepiņa 
grāmatas “Mūsu dievi” atvēršana.   
Pasākumā piedalās Latvijas 
Universitātes fizikas un matemā
tikas fakultātes studentu jauktais 
koris “Aura” diriģents Edgars Vītols, 
koncertprogramma veltīta mūsu 
dieviem.

17.09. plkst. 14.00 Kultūras 
namā „Lielvārde” pēcpusdie-
nas tikšanās ar dzejnieci   Maiju 
Laukmani „Ceļā palaistas gaišas 
domas...”. Par muzikālo atmosfē
ru gādās Linda Ivanova un Rimma 
Pudāne

 Lēdmanē
31.08. plkst. 18.00 tau-

tas namā pamācošs koncerts 
maziem un lieliem „Notikumi 
virtuvē” ar lielām lellēm un krāš-
ņām maskām.

Ieeja: EUR 1,50, pirmklasniekiem 
un bērniem līdz 3 gadiem ieeja 
brīva

07.09. plkst. 19.00 sarunas ar 
novadniekiem. Tikšanās ar māksli
nieku Jāni Ziņģīti un ainavu arhitek
ti un dizaineri Lindu Neško.

               
15.09. plkst. 16.00 tautas 

namā sadarbībā ar bibliotē-
ku literāri muzikāla pēcpusdie-
na „Tikai vienu valsi, Ruden’, 
tev lūdzu”. Tikšanās ar dzejnieci 
Gundegu Salnu.

17.09. plkst. 9.00 pie tirdznie-
cības centra Rudens gadatirgus.

 Jumpravā 

1.09. plkst. 19.00 Jumpravas 
kultūras nama pagalmā digitālās 
izstādes “Laimas mirkļi” atklāša-
na un meistarklases fotografēša-
nā. Izstādē būs apskatāmas foto
grāfijas, kas tapušas īpašajā foto
stendā Lielvārdes novada svētkos 

Man dots ir viss – 
ne vairāk, ne mazāk,  

tikai, cik lemts Tur – Augšā, 
kur Debesis... 

                    (Maija Stepēna) 

Skumstam par  mūsu jau
kās kaimiņienes Veronikas 
Baikas aiziešanu Mūžībā. 

Liktenis viņai 95 gadus garajā 
mūžā bija uzlicis daudzus 
pārbaudījumus, bet nekas 

nespēja izmainīt viņas būtību 
– būt ļoti gaišam un labam 

cilvēkam. 
 

Cieņā –  Ausekļa ielas 17 
iedzīvotāji

19. AUGUSTĀ plkst. 21.00   Jānis 
Kurševs – vokāls, ģitāra.

26. AUGUSTĀ plkst. 21.00 Edīte 
Graudiņa – ērģeles.

Svētdien, 3. SEPTEMBRĪ pēc diev
kalpojuma (ap 12.30) notiks GALĀ 
koncerts, kurā piedalīsies šajā vasa
rā muzicējušie mākslinieki.

VISI ESAT MĪĻI AICINĀTI!

Sievietes tiek aicinātas veikt 
krūšu izmeklējumus tuvāk savai 
dzīvesvietai – Veselības Centrs 4 
mobilajā mamogrāfā 23. augus-
tā pie poliknīnikas, Raiņa ielā 
5. Mamogrāfa pārbaude notiek 
tikai pēc iepriekšēja pieraksta!!

Sievietēm, kuras ir saņēmušas 
uzaicinājuma vēstuli no Nacionālā 
veselības dienesta Valsts skrīninga 
programmas ietvaros izmeklējums 
irbez maksas (uzaicinājuma vēstu
le ir derīga 2 gadus kopš iesūtīša
nas datuma).

Ar ģimenes ārsta vai ārstējoša 
ārsta norīkojumu, kuram NAV līgu
mattiecību ar Nacionālo veselības 
dienestu – PAR MAKSU.

Lai veiktu pierakstu, lūdzam zva
nīt, tālr. nr. 27866655 (lūgums 
iepriekš sagatavot personas kodu 
un tālruņa numuru).

Liels paldies Jānim Burakam 
par uzdāvinātajām klavierēm 

mūsu meitai Katrīnai!

Leščinsku ģimene

Lielvārdes novada svētku 
darba grupa saka lielu paldies 

visiem brīvprātīgajiem
jauniešiem, kuri 

palīdzēja novada svētkiem 
tapt vēl krāšņākiem!

23. augustā 
Lielvārdē mobilais 
mamogrāfs

SVĒTVAKARA IEZVANĪŠANA 
UN SESTDIENAS VAKARU MŪZIKA 
AUGUSTĀ UN 
SEPTEMBRĪ

“Zīmju ceļš Laimas zīmē” Jumpravā  
sadarbībā ar biedrību “Atceries 
Latviju”. Ieeja bez maksas.

9.09. no plkst. 9.00 Jumpravas 
vidusskolas stadionā Jumpravas 
Olimpiskās spēles ’17.

9.00 reģistrēšanās pludmales 
volejbolam un ielu basketbolam.

11.20 reģistrēšanās koman
du stafetēm (5 cilvēku jaukta tipa 
komandas).

12.00 atklāšana.
15.00 velofoto orientēšanās.
16.30 skrējiens “Jumpravas 

līkums”.

Lielvārdes novada Valodu centrs jauno 2017./2018. mācību gadu 
uzsāks sestdien, 2. septembrī, kad plkst. 10.00 aicināti visi, kam 
jaunajā gadā interesē mācīties valodu. Šogad paredzam trīs gru-
pas: 1. grupa domāta patiesiem iesācējiem, kas angļu valodu nav 
nekad mācījušies, 2. grupa – ar nedaudz zināšanām un pieredzi 
angļu valodā, bet 3. grupa tiem, kam jau ir teicams līmenis angļu 
valodā.

Lielvārdes novada Valodu 
centrs gatavojas jaunajam 
mācību gadam!

Pirmajā nodarbībā aktīvi iepazī
simies un pārbaudīsim savas angļu 
valodas spējas. Iedalīsim visus pa 
grupām, norunāsim grupām nodar
bību laikus un veiksim saistošus un 
radošus uzdevumus. Nodarbība ilgs 
līdz 11.30.

Aicinu visus, kam ir intere
se mācīties radošā, atbalstošā un 

saprotošā vidē, nākt uz Valodu cen
tru sestdien, 2. septembrī plkst. 
10.00. Ar jautājumiem lūdzu vēr
sties pie Ilzes Kreišmanes, Valodu 
centra vadītājas: kdc@latnet.lv, 
29479361.

Uz tikšanos jaunajā mācību gadā! 
Ilze Kreišmane,

Lielvārdes novada Valodu centrs

16.45 akustiskais koncerts 
ar Mārtiņu Križevicu un Helmu 
Križevicu.

Ar pilnu pasākuma programmu 
iespējams iepazīties manajumpra
va.lv.

Dalība spēlēs bez maksas.
 
23.09. plkst.18.00 Jumpravas 

kultūras namā Dzejas dienu pēc-
pusdiena ar Guntaru Raču un 
draugiem. Pasākumā kopā ar 
Guntaru Raču uzstāsies Uģis Tirzītis, 
Andris Alviķis, Katrīna Bindere un 
Elizabete Krēģere.

Ieeja 2.00 EUR.

Lielvārdes pils 
aicina
Andreja Pumpura Lielvārdes muzejs š. g. 19. augustā  
plkst. 14.00 ielūdz ikvienu izbaudīt tradicionālos vasaras  
svētkus “Lielvārdes pils aicina”. 

Programmā:
14.00 Svētku atklāšana
14.15 Daudzevas amatierteātris – Andrejs Upīts “Atraitnes vīrs”
16.15 Pūtēju orķestris “Madliena” un deju grupa “Harmonija”
17.45 Seno deju grupa “Ballare”
19.00 Lauberes kultūras nama amatierteātris “Zīles” – Vizma Belševica 
“Burbiķīši”
20.00 Vides mākslas festivāla – konkursa uzvarētāju apbalvošana.
21.00 Ievas Akurāteres, Matīsa Akurātera un Leona Sējāna koncerts.

Visā pasākuma laikā notiks gan maksas, gan bezmaksas radošas, 
izklaidējošas un sportiskas pils izklaides, norisināsies vides mākslas 
festivāls – konkurss, savu prasmi demonstrēs un katram spēkus izmē
ģināt ļaus “Exercitus Rigensis” bruņinieki. 

Uz tikšanos augusta trešajā sestdienā!


